
A U R K I B I D E A

F SAILA:
Galderak:

—Galdera, “Nafarroako Unibertsitatea enpresa lankidearen osasun-laguntza” izeneko kontusailari buruzkoa. 
Foru Diputazioaren erantzuna (3. or.).

—Galdera, gaixotasun arraroak dituzten gaixoak babesik gabe ez daitezen gelditu edo administrazioak utzi-
keriaz jokatu duela ez dezaten iritzi Osasun Departamentuak prozedura bat abian jartzeko duen asmoari
buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (4. or.).

—Galdera, jakiteko Osasun Departamentua gauza den Nafarroako Gorren Elkarteak eginiko eskaerak bete-
tzeko. Foru Diputazioaren erantzuna (6. or.).

—Galdera, jakiteko Osasun Departamentua prest ote dagoen kontuan hartzeko Nafarroako osasun larrialdie-
tako profesionalek haserre egoteko dituzten arrazoiak eta konponbideak bilatzen saiatzeko. Foru Diputa-
zioaren erantzuna (7. or.).

—Galdera, minbiziak Nafarroan eskualdeka duen eraginari buruzkoa, eta jakiteko gaixotasun horrek Saka-
nan eragin handiagoa izateak zerikusia izan dezakeen bertan gai kutsagarriak igortzen dituzten industriak
egotearekin. Foru Diputazioaren erantzuna (8. or.).

—Galdera, jakiteko “Nafarroako Erresuma. Lur anitza” izeneko turismo-kanpainan zergatik ez den irizpide
bateratua erabili Nafarroa izendatzeko kanpainako hizkuntzetan. Foru Diputazioaren erantzuna (11. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak edo beste edozein elkarte edo erakunde publikok Inquinasa enpresari
kokapen berria bilatze aldera egindako zuzemenei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (12. or.).

—Galdera, trenbidearen kiribilguneari, Etxabakoizko hirigintza garapenari eta hor dagoen Inquinasa enpresa
irteteari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (14. or.).

—Galdera, Cintruénigoko Udalak 2. industrialdeko 2. faseko urbanizazioa egiteko dirulaguntza eskatu zuen
eta eman zitzaion jakiteko. Foru Diputazioaren erantzuna (16. or.).

—Galdera, jakiteko ea legegintzaldi honetan hitzarmen berezirik egin ote den interes orokorreko azpiegitu-
rek kaltetutako udalekin, horiei ordaina emateko. Foru Diputazioaren erantzuna (16. or.).

—Galdera, jakiteko baremazio berezirik aplikatu ote den 2003, 2004, 2005 eta 2006. urteetan toki entitateen
eskualde zerbitzu bateratuak finantzatzerakoan edo haiei diruz laguntzean. Foru Diputazioaren erantzuna
(17. or.).
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—Galdera, jakiteko ea 2003, 2004, 2005 eta 2006. urteetan finantza-saneamenduko neurririk aplikatu zaien
arazo ekonomiko larriak zituzten toki entitateei. Foru Diputazioaren erantzuna (17. or.).

—Galdera, jakiteko Nafarroako Gobernuak asmorik ba ote duen neurriren bat hartzeko Toki Administrazio-
ko Departamentua toki entitateekiko harremanetarako lehiatila bakar bihurtzeko. Foru Diputazioaren
erantzuna (18. or.).

—Galdera, jakiteko Nafarroako Gobernuak asmorik ba ote duen Etxalarren landako internet zerbitzu bat
jarri eta egun itzalean dauden guneak itzalpetik ateratzeko. Foru Diputazioaren erantzuna (19. or.).

—Galdera, Comisión de Navarros en Madrid izeneko elkarte bati buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna
(20. or.).

—Galdera, Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseilariak departamentuan gauzatu duen hizkuntza politi-
kari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (20. or.).

—Galdera, entzumen-urritasuna dutenek hezkuntza sisteman dituzten arazoei buruzkoa. Foru Diputazioaren
erantzuna (21. or.).

—Galdera, jakiteko zer udaletako liburutegi gelditu diren, Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo
Departamentuko kontseilariaren aginduz, liburuak erosteko Kultura Ministerioak ematen duen dirulagun-
tzarik gabe. Foru Diputazioaren erantzuna (22. or.).

—Galdera, UNEDen Tuterako ikastetxe elkartuari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (25. or.).
—Galdera, 2003, 2004, 2005, 2006 eta 2007an Espainiako Gobernuko ministerioek Osasun Departamentua-

ren programei emandako dirulaguntzei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (27. or.).
—Galdera, Nafarroako Gobernuak aireportuko terminaleko seinaleak ele bitan jartzea aurreikusi duen jakite-

ko. Foru Diputazioaren erantzuna (28. or.).
—Galdera, Haurrentzako eta nerabeentzako sustapenari, laguntzari eta babesari buruzko Foru Legea arautze-

ko eta garatzeko foru dekretuaren proiektuarekin eta Nafarroako Familia Adoptatzaileen Elkartearekiko
lankidetzarekin lotutako hainbat auziri buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (28. or.).

G SAILA:
Txostenak, deialdiak eta Parlamentuko informazioa:

—Deialdia, Nafarroako Parlamentuaren zerbitzuko administrazio-kudeaketako teknikaria izateko lanpostu
huts bat oposizio bidez eta txanda murriztuan betetzekoa. Lekualdatze lehiaketa hutsik gelditu da (32. or.).
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Galdera, “Nafarroako Unibertsitatea enpresa lankidearen osasun-lagun-

tza” izeneko kontusailari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Elena Torres Miranda andre-
ak galdera egin du “Nafarroako Unibertsitatea
enpresa lankidearen osasun-laguntza” izeneko
kontusailari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeko foru parlamentari Elena Torres
Miranda andreak galdera egin du “Nafarroako Uni-
bertsitatea enpresa lankidearen osasun-laguntza”
izeneko kontusailari buruz. Hona Osasun kontsei-
lariaren erantzuna:

Nafarroako Unibertsitateak, 1982ko urriaren
22tik, osasun-laguntzaren kudeaketan laguntzen
du, bere langile eta onuradunei osasun-laguntza
zuzenean emanez; hori dela-eta, eskubidea du
Gizarte Segurantzari, horrelako jarduketa eta kon-
tingentziengatik, ordaindu beharreko kuotaren
zatian partaidetza bat jasotzeko, Lan Ministerioak
zehaztuko duena.

1998. urtean, Gizarte Segurantzaren Sistema
finkatzearen eta arrazionalizatzearen ondorioz,
Gizarte Segurantzaren finantzaketa-iturriak bana-
tu eta argitu ziren; beraz, enpresa lankide horien

lankidetza Estatuak finantzatuko du Osasun eta
Kontsumo Ministerioaren bidez.

Lankidetza horrekiko diru konpentsazioa
babestutako langileen arabera ezarri zen eta jaso-
tako zenbatekoa enpresak jaso ohi zuena baino
txikiagoa ezin da izan; hala ere, kopuru hori lanki-
detzak betetzen dituen prestazioetarako Insaluden
batez besteko kostua baino handiagoa bada,
orduan, kostu hori izanen da egin beharreko kon-
pentsazioaren muga.

Osasunbidea-Nafarroako Osasun Zerbitzuko
zuzendari kudeatzaileak, abenduaren 22ko
1893/2006 Ebazpenaren bidez, dirulaguntza bat
eman zion Nafarroako Unibertsitateari haren langi-
leei eta senide onuradunei, gaixotasun arruntak
eta lanetik kanpoko istripuak direla-eta ematen
zaien osasun laguntzaren kudeaketan laguntzea-
gatik –unibertsitateak borondatez eta bere kargura
ematen du laguntza hori–; aipatu ebazpenaren
bidez dirulaguntza arautzen duten oinarriak onetsi
ziren.

Halaber, Nafarroako Unibertsitate entitate lan-
kideak osasun txartelen fitxategia eguneratua ez
duenez, onuradunen kopurua handituko dela uste
da; beraz, esleitu den zenbatekoak konpentsatu
nahi diren kostuen finantzaketa egokia bermatzen
du, modu mugatzailean arituz, ez baita beharrez-
koa guztia ordaintzea.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2006ko urriaren 20an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely

F saila:
GALDERAK
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Galdera, gaixotasun arraroak dituzten gaixoak babesik gabe ez daitezen

gelditu edo administrazioak utzikeriaz jokatu duela ez dezaten iritzi

Osasun Departamentuak prozedura bat abian jartzeko duen asmoari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Ana Figueras Castellano
andreak galdera egin du gaixotasun arraroak
dituzten gaixoak babesik gabe ez daitezen gelditu
edo administrazioak utzikeriaz jokatu duela ez
dezaten iritzi Osasun Departamentuak prozedura
bat abian jartzeko duen asmoari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako Ana Figueras
Castellano andreak galdera egin du gaixotasun
arraroak dituzten gaixoak babesik gabe ez daite-
zen gelditu edo administrazioak utzikeriaz jokatu
duela ez dezaten iritzi Osasun Departamentuak
prozedura bat abian jartzeko duen asmoari buruz.
Hona Osasun kontseilariaren erantzuna:

Europar Batasunaren definizioaren arabera,
gaixotasun arraroak –jatorri genetikokoak barne–
dira hiltzeko arriskua edo ezgaitasun kronikoa era-
giten dutenak baina prebalentzia txikia dutenak,
hots, 5 kasu baino gutxiago erkidegoko 10.000
biztanleko.

Izen horren pean, gutxi gorabehera 6.000 edo
7.000 gaixotasun sartzen dira, ezaugarri oso des-
berdinak dituztenak.

Aipatu gaixotasunen azterketari dagokionez,
helburu nagusia da horiek multzokatzea, ahalegi-
nak bildu eta ikerketa sustatze aldera; izan ere,
gaixotasun horiek ikertzeko arazo nagusia da
kasu gutxi izaten direla.

Hona hemen gaixotasun arraroen ezaugarriak:

– Arazo handiak izaten dira diagnostikatzeko
eta tratatzeko.

– Jatorria ezezaguna da, kasurik gehienetan.

– Gizarte arazo ugari eta askotarikoak dituzte
berekin.

– Datu epidemiologiko gutxi daude.

Osasun Departamentuak, 2006-2011 aldirako
osasun planean, gaixotasun arraroei buruzko ekin-
tza-lerroak aurreikusita ditu; lerro horien barruan
gaixotasun horiek ikertzeko Carlos III. Institutuare-
kin lankidetza-esparru baten garapena dago.
Lehenengo fasean, gaixotasun arraroen erregis-
troak garatzeari lehentasunezkoa iritzi zaio.

Espainian, Europako Batasunak 2000. urtetik
emandako gomendioei jarraikiz, osasun-adminis-
trazioa gaixotasun arraroen arretan eta ikerketan
pixkanaka esku hartzen ari da, Carlos III. Osasun
Institutuko zentroen bidez eta gaixotasun arraroe-
kin, bere osotasunean, lotutako osasun publikoko
bestelako jardueren bidez.

Beste jarduera batzuen artean, olio toxikoaren
sindromearen eta gaixotasun arraroen ikerketa
zentroak SIERE izeneko sistema argitaratu du,
gaixotasun arraroei buruz informatzeko espainie-
raz aurkeztu den lehenbizikoa; gaixotasun arraro-
ak lehentasunezko ikerketa-ildoen artean sartzea
bultzatu du; nazioko eta Europako lankidetza-iker-
ketako zenbait sare tematikotan parte hartzen du;
Gaixotasun arraroen etika batzorde bat sortu du
eta gai biologikoen gune bat abian jartzeko lanean
ari da. Jarduera horiek 2003ko bukaeran gorena jo
zuten gaixotasun arraroak ikertzeko institutua
(azaroaren 7ko SCO/3158/2003) sortu zenean;
institutua sortu zen gaitz horiek ukitutako jendea-
ren laguntzeko eskaera zabalari erantzuna emate-
ko asmoz eta perspektiba berriak ireki ditu gaixo-
tasun horien ikerketari dagokionez.

Gaixotasun arraroak ikertzeko institutua sortu
zen gaixotasun arraroen arloan dagoen ekintza
lerroa berrindartzeko asmoz eta ondoko helburue-
kin:

– Esparru tekniko eta laguntzakoaren barruan
ikerketa eta informazioaren arloan ahalegin bere-
zia egitea.

– Erreferentziazko unitate klinikoak identifika-
tzea.



– Erkidego autonomoetako osasun zerbitzue-
kin koordinazioa ezartzea, osasun laguntza egokia
bermatze aldera.

– Estatuko osasun egituraren erreferentzia iza-
tea; erkidego autonomo guztiekin lankidetzan, gai-
xotasun horiekin lotutako jarduerak egitea.

Osasunbidean-Nafarroako Osasun Zerbitzuan
gaixotasun arraroak dituzten gaixo guztiek berma-
tuta dituzte oinarrizko osasun laguntza eta lagun-
tza espezializatua.

Nafarroan ahalegin handia egiten ari da gaixo-
tasun arraro ohikoenek ukitutako gaixoei kalitatez-
ko osasun laguntza emateko, diagnostikoa, trata-
mendua eta jarraipena barne.

Adibide batzuk aipa ditzakegu:

Bideko Ama Birjina Ospitalean eskura dauden
diagnostiko-ikerketa genetikoak egiten dituen pro-
fesionalen talde bat dago.

1. Esklerosi anizkoitza, miastenia larria, Parkin-
sonen eritasuna, Guillain Barré-ren sindromea eta
bestelako trastorno neurologiko arraroak dituzten
gaixoek Bideko Ama Birjina Ospitaleko, Nafarroako
Ospitaleko eta beste zentro batzuetako neurolo-
gia-espezialisten laguntza jasotzen dute.

2. Wegener-en granulomatosia, Churs
Strauss-en sindromea, Takayasu-ren arteritisa
eta beste baskulitis mota batzuk dituzten gaixoak
Bideko Ama Birjina Ospitaleko Barne Medikun-
tzako Zerbitzuko Baskulitis Unitateko espezialis-
tek artatzen dituzte –baskulitisa artatzeko berari-
azko kontsulta bat dago–, baita ospitale bereko
Nefrologia Zerbitzuan eta Nafarroako Ospitaleko
Erreumatologia, Nefrologia eta Barne Medikuntza
zerbitzuetan eta Tuterako Reina Sofía eta Lizarra-
ko García Orcoyen ospitaleetako barne medikun-
tzako zerbitzuetan ere.

3. Ultzeradun kolitisa eta Crohn-en eritasuna
duten gaixoak Bideko Ama Birjina Ospitaleko eta
Nafarroako Ospitaleko Digestio eta Kirurgia Oroko-
rreko zerbitzuetan artatzen dira.

4. Ubeitisak jotako gaixoak Bideko Ama Birjina
Ospitaleko eta Nafarroako Ospitaleko oftalmologia
zerbitzuetan artatzen dira.

5. Kawasakiren eritasunak eta gaixotasun zeli-
akoak jotako umeak Bideko Ama Birjina Ospitale-
ko, Tuterako Reina Sofía eta Lizarrako García
Orcoyen ospitaleetako pediatria zerbitzuetan
aztertu, diagnostikatu eta tratatzen dira.

6. Linfomak dituzten gaixoak Bideko Ama Birji-
na Ospitaleko eta Nafarroako Ospitaleko hemato-
logia zerbitzuetan artatzen dira.

7. Nafarroan, laguntza espezializatuan –oina-
rrizko osasun laguntzarekin koordinatuta– gaixota-
sun arraroak dituzten gaixoek jasotzen duten
laguntzari buruzko askoz adibide gehiago eman
genezake.

Laburbilduz, Osasunbidea-Nafarroako Osasun
Zerbitzuak gaixotasun arraroak dituzten gaixo guz-
tiei nazioan eta nazioartean eskura dauden trata-
mendu guztiak ematen dizkie. Hona adibide
batzuk: Crohnen eritasuna eta artritis erreumatoi-
dea duten gaixoen kasuan nekrosi tumoraleko fak-
torearen aurkako botikak oinarri dituzten tratamen-
duak erabiltzea edo B motako linfomak dituzten
gaixoen kasuan CD20ren aurkako botikak erabil-
tzea.

Otsailaren 20an, Senatuak Espainiako Gober-
nuari proposatuko dio Gaixotasun Arraroen Estatu-
ko Erakundearen sorrera, nazioa mailan gaixota-
sun arraroei buruzko ekintza-plana bultza eta
koordina dezan

Parlamentariak aipatutako gaixoari dagokione-
an, gaixo horrek hipertriglizeridemia mistoa du,
lipoproteinlipasako defizit partzialarekin.

Eritasun hori ezin da gaixotasun arrarotzat
hartu, heterozigoto eran, populazio osoaren 500
pertsonetatik bat uki dezakeelako. Diagnostiko kli-
nikoa egin ohi da, gaixotasunaren ezaugarri diren
aldaketa analitikoak (triglizeridoen, kolesterol oso-
aren eta apolipoproteinen mailak igotzea) eta fami-
liako aurrekariak aintzat hartuz.

Gaixotasunaren jatorri genetikoa identifikatzeak
klinikoki egindako diagnostikoa berretsiko luke.

Lipoproteinlipasaren genaren mutazio geneti-
koaren ikerketa, gaur egun, ikerketan diharduten
laborategietan modu esperimentalean egiten da,
kasu zehatz honetan Zaragozako Unibertsitatean
egiten den bezala; izan ere, unibertsitate horretara
bidali dira laginak aztertuak izateko; gaur egun,
Nafarroako Ospitaleak igorritako laginen emaitzen
zain daude.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 20an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely
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Galdera, jakiteko Osasun Departamentua gauza den Nafarroako Gorren

Elkarteak eginiko eskaerak betetzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Ana Figueras Castellano
andreak galdera egin du jakiteko Osasun Departa-
mentua gauza den Nafarroako Gorren Elkarteak
eginiko eskaerak betetzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako Ana Figueras
Castellano andreak galdera egin du jakiteko Osa-
sun Departamentua gauza den Nafarroako Gorren
Elkarteak eginiko eskaerak betetzeko. Hona Osa-
sun kontseilariaren erantzuna:

1999. urtetik, Nafarroako Gobernuak, Osasun
Departamentuko Osasun Publikoaren Institutua-
ren bidez, hipoakusiaren antzemate goiztiarreko
programa bat ezarrita du.

Programa Nafarroako Foru Komunitatean bizi
diren jaioberri guztiei zuzenduta dago, Nafarroan
jaioak izanik ala ez; asmoa da umeek hiru hilabete
izan baino lehen sortzetiko gortasun guztiak
antzematea, interbentzio terapeutikoa ahalik eta
goizen egin ahal izateko.

Nafarroako ospitaleetan, antzemate goiztia-
rren koordinazioa Bideko Ama Birjina Ospitaleko
Haurrentzako Otorrinolaringologia Departamentu-
aren bidez egiten da; departamentu horrek dia-
gnostikoa zehazten du eta pediatria zerbitzuek
bideratu eta entzumen-urritasunak dituzten haur
eta gazteen jarraipena egiten du. Entzumen ara-
zoak baieztatzen badira, gurasoak, alde batetik,
umeak koklearen inplantea egiteko baldintzak
betetzen baditu, Nafarroako Klinika Unibertsitario-
ko Otorrinolaringologia Departamentura bidaltzen
dira, eta, bestetik, Nafarroako Gobernuko Gizarte
Ongizatearen Institutuaren menpeko oinarrizko
gizarte zerbitzuen zentrora ere bidaltzen dira,
elbarritasunari buruzko beharrezko informazioa
jaso dezaten eta entzumen-urritasunak eskatzen
duen laguntza goiztiarra umeari emateko.

Oinarrizko zentrotik Hezkuntza Departamentu-
ra igortzen da eskolatuko diren umeei buruzko

informazioa, haien eskolatze prozesua errazteko
eta orientatzeko. Bestalde, departamentu beraren
menpeko Nafarroako Hezkuntza Berezirako Balia-
bideen Zentroak urritasunak dituzten umeen gura-
soei informazioa eta aholkuak ematen dizkie.

Halaber, hipoakusiaren antzemate goiztiarrera-
ko programan aritzen diren profesionalek Eunate
Elkartearen –entzumen-urritasunak dituztenen
senideak eta lagunak biltzen ditu– berri ematen
diete gurasoei; elkarte horretako ordezkariek aldiz-
kako bilerak egiten dituzte Osasunbidea-Nafarroa-
ko Osasun Zerbitzuko Bideko Ama Birjina Ospita-
leko Haurren Entzumen Unitateko buru Zubicaray
Ugarteche doktorearekin –otorrinolaringologian
espezializatua–.

Gure ustez, gaixoekin eta hauek ordezkatzen
dituzten elkarteekin jarraitutako jardun protokoloak
egokiak dira eta zuzen funtzionatzen ari dira; horre-
taz gain, Osasun Departamentua beti prest dago,
elkarteekin eta sektoreko profesionalekin egindako
elkarrizketaren bidez, lankidetza hobetzeko.

Prestazioak audifonoak bost urtetan behin
berritzea aurreikusten du; halere, epealdi hori
bukatu baino lehen ere berritu daitezke espezialis-
tak ezinbestekotzat jotzen badu.

Arestian esandakoarekin bat etorriz, Osasunbi-
dea-Nafarroako Osasun Zerbitzuak Nafarroako
Klinika Unibertsitarioan koklearen inplantea egiten
zaien haurrei ebakuntza eta ondorengo jarraipena
ordaintzen die. 2004. urtera arte koklearen inplan-
te bana ordaintzen zitzaien gaixoei. 2005. urtetik
aurrera, Eunate Elkarteko arduradunek aldez
aurretik eskatuta eta programaren ardura duten
otorrinolaringologiako medikuek baloratu eta gero,
Osasunbidea-Nafarroako Osasun Zerbitzuak, 16
urtez beherakoei medikuak agindutako alde biko
inplanteak ordaintzen dizkie.

16 urtez gorako gaixoen kasuan, adin mugarik
gabe, inplante bakar baten gastua ordaintzen da.

16 urte baino gehiagoko pertsonei audifonoe-
tarako dirulaguntza emateari dagokionez, Osasun
Departamentuak, gaur egun, ez du asmorik orain
arte eramandako irizpideak aldatzeko.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 20an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely
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Galdera, jakiteko Osasun Departamentua prest ote dagoen kontuan har-

tzeko Nafarroako osasun larrialdietako profesionalek haserre egoteko

dituzten arrazoiak eta konponbideak bilatzen saiatzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Ana Figueras Castellano
andreak galdera egin du jakiteko Osasun Departa-
mentua prest ote dagoen kontuan hartzeko Nafa-
rroako osasun larrialdietako profesionalek haserre
egoteko dituzten arrazoiak eta konponbideak bila-
tzen saiatzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako Ana Figueras
Castellano andreak galdera egin du jakiteko Osa-
sun Departamentua prest ote dagoen Nafarroako

osasun larrialdietako profesionalen ondoezaren
zergatiak aztertzeko eta horri konponbidea ema-
ten saiatzeko. Hona Osasun kontseilariaren eran-
tzuna:

Gaur egun, osasun-garraioko langileek Nafa-
rroako Foru Komunitaterako berezko lan-hitzar-
men kolektiboa dute, 2008ko abenduaren 31ra
arte indarrean dagoena.

Zerbitzu hori kanpoan kontratatua zegoen
Nafarroak osasun arloko eskumenak eskuratu
baino lehen; une honetan, ez dago aurreikusita
zerbitzua emateko era aldatzea.

Osasun Departamentua beti egon da prest
herritarrei emandako arreta hobetu dezaketen eki-
menak jasotzeko eta aintzat hartzeko.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 20an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely
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Galdera, minbiziak Nafarroan eskualdeka duen eraginari buruzkoa, eta

jakiteko gaixotasun horrek Sakanan eragin handiagoa izateak zeriku-

sia izan dezakeen bertan gai kutsagarriak igortzen dituzten industriak

egotearekin.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Ana Figueras Castellano
andreak galdera egin du minbiziak Nafarroan
eskualdeka duen eraginari buruzkoa, eta jakiteko
gaixotasun horrek Sakanan eragin handiagoa iza-
teak zerikusia izan dezakeen bertan gai kutsaga-
rriak igortzen dituzten industriak egotearekin.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako Ana Figueras
Castellano andreak galdera egin du minbiziak
Nafarroan eskualdeka duen eraginari buruz, eta
jakiteko gaixotasun horrek Sakanan eragin handia-
goa izateak zerikusia izan dezakeen bertan gai
kutsagarriak igortzen dituzten industriak egoteare-
kin. Hona Osasun kontseilariaren erantzuna:

1.- Osasun Departamentuak minbiziari buruzko
erregistro bat dauka, minbiziak Nafarroan eskual-
deka duen eragina aztertzeko aukera ematen
duena. Edonola ere, gaixotasun ez oso ugariak
izanik, eskualde txikiei buruzko azterlanek alda-
kortasun handiegia dute.

2.– Minbiziak Sakanan duen eragina ez da
Nafarroa osoan duena baino handiagoa; horretaz
gain, ez dago inolako zantzurik ondorioztatzeko
gaixotasuna eskualde horretan eragiten duten fak-
toreak eta Nafarroako gainerako eskualdeetan
eragiten dutenak desberdinak direla.

3.- Horri buruzko dagoen azterlan epidemiolo-
gikoa erantsi dugu.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 20an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely 

Minbiziaren eragina Altsasuko oinarrizko

osasun eskualdean 1998-2002

Sarrera:

Nafarroako Osasun Publikoaren Institutuari
atxikitako Nafarroako Minbiziaren Erregistroak sis-
tematikoki eta etengabe bildu ditu herrialdean bizi
den populazio osoan 1970. urtetik diagnostikatu
diren tumore gaiztoen kasu guztiak, nahiz eta
informazioaren ondorioetarako bakarrik 1973.
urtetik aurrera hartutakoak baliagarritzat hartzen
diren.

Datuen bilketa modu aktiboan eta norbanako-
en ezaugarriak kontuan izanik egiten da, eta
horrek bidea ematen du ezagutzeko gaixotasuna
nola agertzen den aldagai epidemiologiko nagusi-
en arabera (adina, sexua, bizilekua).

Altsasuko oinarrizko osasun eskualdean minbi-
ziak duen eragina ezagutzeko asmoz, Altsasuko
eskualdean eta Nafarroan 1998-2002 aldian min-
biziaren eragina alderatzeko txosten bat aurkezten
da.

Metodologia

Altsasuko oinarrizko osasun eskualdean tumo-
re gaiztoek duten eragina aztertze aldera ondoko
metodologia jarraitu da:

1.- Aztertutako populazioa

Altsasuko oinarrizko osasun laguntzakoak
(Altsasu, Olazti eta Ziordia), guztira, 9.192 biztanle
(1. taula).

Demografia aldetik, eskualdeko populazioa
Nafarroa osokoa baino zahartuagoa dago; izan
ere, 65 urte baino gehiagokoak % 19,2 dira esku-
aldean eta % 18,1 Nafarroan. (2. taula).



2. Sartutako kasuak

Kasuen kopurua da 1998-2002 aldian (behin
betiko datuak eskura ditugun azken aldia) Altsasu-
ko oinarrizko osasun eskualdean eta Nafarroa
osoan eman diren tumore gaiztoen (melanoma ez
den larruazaleko minbizia barne) kopurua.

Erabilitako adierazleak:

– Kasuen kopurua

– Tasa gordina 100.000 biztanleko 1998-2002
aldian; erreferentzia gisa, 2001eko erroldan ager-
tutako osasun eskualdeetako populazioa erabili
da, adinaren eta sexuarena arabera.

– Adinaren arabera doitutako tasa, munduko
populazioari egokitutako metodo zuzena erabiliz,
100.000 biztanleko.

– 1998-2002 aldian minbiziak eskualdeko gizon
eta emakumeengan, adinaren arabera, izandako
eragin estandarizatua, epe bereko Nafarroako
tasak estandar gisa (100.0) erabiliz.

Emaitzak:

Altsasuko oinarrizko osasun eskualdeko popu-
lazioa Nafarroako populazioaren % 1,65 da (1.
taula). Aztertu den eskualdeko populazioa Nafa-
rroa osokoa baino zahartuagoa dago (2. taula).
Eskualdeko tumore gaiztoen kopurua Nafarroa
osoko kasuen % 1,33 da (3. taula).
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1. taula.- Nafarroako eta Altsasuko oinarrizko osasun eskualdeko biztanle 
kopurua sexuaren arabera. 2001 

 
 Biztanle 

kopurua 
Gizonezkoak Emakumezkoak 

Altsasuko 

oinarrizko osasun 

eskualdea 

9.192 4.676 4.516 

Nafarroa, guztira 555.829 276.714 279.115 

 
Iturria: .2001eko Nafarroako populazioaren estatistika: populazioa adinaren eta sexuaren arabera.  

 
 

2. taula.- Nafarroako eta Altsasuko oinarrizko osasun eskualdeko 
biztanleen egitura adinaren eta sexuaren arabera. 2001 

 

 Nafarroa Altsasu 

 
Gizonezkoak Emakumezkoak Guztira Gizonezkoak 

Emakumezkoa

k 
Guztira 

Adina Kop. % Kop. % Kop. % Kop. % Kop. % Kop. % 

0-14 39.293 14,2 36.949 13,2 76.242 13,7 639 13,7 624 13,8 1.263 13,7 

15-34 85.101 30,8 78.822 28,2 163.923 29,5 1.387 29,7 1.215 26,9 2.602 28,3 

36-64 109.305 39,5 105.750 37,9 215.055 38,7 1.888 40,4 1.678 37,2 3.566 38,8 

+65 43.015 15,5 57.594 20,6 100.609 18,1 762 16,3 999 22,1 1.761 19,2 

Guztira 276.714  279.115  555.829  4.676  4.516  9.192  

 
Iturria: 2001eko Nafarroako populazioaren estatistika: populazioa adinaren eta sexuaren arabera. 

3. taula.- Nafarroako eta Altsasuko oinarrizko osasun eskualdeko tumore gaiztoen kopurua, 
sexuaren arabera. 

 
1998-2002 aldia 

 

 Gizonezkoak Emakumezkoak 

 Mota guztiak 

(larruazalekoa 

barne) 

Mota guztiak 

(larruazalekoa 

izan ezik) 

Mota guztiak 

(larruazalekoa 

barne) 

Mota guztiak 

(larruazalekoa 

izan ezik) 

Altsasuko eskualdea 98-02 139 116 87 71 

Nafarroa osoa 98-02 9864 7601 7088 5158 



1998-2002 aldian, eskualdeko gizonezkoengan
ugarienak ziren lehenbiziko bost minbizi motak (6.
taula) eta Nafarroakoak berdinak ziren, hori bai,
hurrenkera desberdinean; nabarmentzen ziren biri-
ketako minbiziak eta jarraian larruazalekoak, pros-
tatakoak, koloneko eta ondesteko minbiziak eta
maskurikoak; bost mota horiek Altsasuko oinarriz-
ko osasun eskualdeko gizonezkoen minbizi kasu-
en % 68,3 egiten dute. Ugarienak diren bost mota
horien ondoren laringekoa eta urdailekoa daude,
zortzi eta sei kasu, hurrenez hurren, bosturtekoan.

Altsasuko eskualdeko emakumezkoen artean
ugarienak diren lau motak eta Nafarroakoak berdi-
nak dira. Altsasuko eskualdean, aztertutako den-
boran, bosgarren tokian obulutegikoa dago eta,
Nafarroan, aldiz, mota hori urdaileko minbiziaren
atzetik dago, bosturtekoan 215 kasu izan direlarik.
Lehenbiziko bost mota horiek eskualdeko emaku-
meen minbizi kasuen % 65,8 egiten dute.
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Bi populazioen artean dagoen egitura desber-
dinaren eragina saihesteko adinaren arabera ego-
kitzen denean (2. taula), Nafarroa osoarekin dau-
den desberdintasunak mantentzen dira eta
Altsasuko eskualdeko tasak gizonezkoentzat
262,4 dira eta Nafarroako gizonezkoentzat 311,4.
Bestalde, Altsasuko eskualdeko emakumezkoen
tasa 153,8 da eta Nafarroako emakumezkoena
202,2. (4. taula).

1998-2002 aldirako eragin estandarrak (5.
taula), melanoma ez den larruazaleko minbizia
kenduta, adierazten du minbiziaren eragina esku-
aldeko gizonengan Nafarroa osokoengan baino %
13 txikiagoa dela eta eskualdeko emakumeengan
Nafarroa osokoengan baino % 14 txikiagoa; hale-
re, alde hori ez da adierazgarria.

Nafarroako datuekin alderatuta, Altsasuko
eskualdeko tasa gordinak eta doituak txikiagoak
dira, hala gizonezkoen nola emakumezkoen kasu-
an.

Melanoma ez den larruazaleko minbizia alde
batera utzita, Altsasuko eskualdean, aztertu den

epean, 100.000 biztanleko tasa gordina gizonez-
koentzat 496,2 da; Nafarroakoa, berriz, 547,0. (4.
taula).

Emakumezkoen kasuan, eragina 314,4koa izan
zen 100.000 biztanleko Altsasun eta 369,3 Nafa-
rroan (4. taula).

4. taula. Tasa gordinak 100.000 biztanleko, eta munduko populazioaren arabera doitutako tasak, 100.000 
biztanleko, sexuaren arabera. Altsasu eta Nafarroa. 1998-2002 aldia 

 
 Gizonezkoak Emakumezkoak 

 Tasa 

gordina 

Tasa 

egokitua 

Tasa 

gordina 

Tasa 

egokitua 

Altsasuko eskualdea 98-02. 
Mota guztiak 

594,5 317,7 385,3 182,5 

Altsasuko eskualdea 98-02. 
Mota guztiak larruazalekoa izan ezik 

496,2 262,4 314,4 153,8 

Nafarroa osoa 98-02. Mota guztiak 709,8 399,7 507,5 269,8 

Nafarroa osoa 98-02. 
Mota guztiak larruazalekoa izan ezik 

547,0 311,4 369,3 202,2 

 

5. taula – Eragin estandarizatua oinarrizko osasun eskualdean. 
 

1998-2002 aldian (BM=; GM= eragin estandarizatuaren goiko muga) 
 

Eragin estandarizatua Gizonezkoak Emakumezkoak 

 Eragin 

estandarizatua 
BM GM  

Eragin 

estandarizatua 
BM GM  

Altsasuko eskualdea 98-02 
Mota guztiak  

80,8 67,4 94,3 A* 74,3 58,7 89,9 A* 

Altsasuko eskualdea 98-02 
Mota guztiak larruazalekoa izan ezik  

87,2 71,3 103,1 E.A. 83,3 64,0 102,7 E.A. 

A* Estatistikaren ikuspegitik adierazgarria 

E.A. Estatistikaren ikuspegitik ez-adierazgarria 



Ondorioz, eskura ditugun datuen arabera,
Altsasuko oinarrizko osasun eskualdeko minbizia-
ren inzidentzia-tasa eta Nafarroa osokoa antzeko-
ak dira.

Eskualde horretako gizonezkoen artean, minbizi
motarik ugariena biriketakoa da, eta intzidentzia-
tasak Nafarroakoak bezalakoxeak dira. Altsasuko
oinarrizko osasun eskualdean tabakoarekin lotuta-
ko minbiziei arreta eskaintzea gomendatzen da,
batez ere biriketako minbiziari, mota horrek Altsa-
suko eskualdeko gizonek duten minbizien % 18

egiten baitu; horri, laringekoa (tabakoarekin lotuta
hau ere eta % 5,8 egiten duena) gehitzen badiogu,
bien artean, minbizien %24 egiten dute. Beraz,
tabakismoaren kontrako programak bultzatzeak
garrantzitsua dirudi, arrisku-faktore horrek eskual-
deko gizonen minbizi ereduan duen eragin handia
aintzat hartzen badugu.

Iruñean, 2007ko urtarrilaren 29an

Nafarroako Minbiziaren Erregistroa
Osasun Publikoaren Institutua
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6. taula – 1998-2002 aldirako Altsasuko oinarrizko osasun eskualdean, sexuaren arabera, 
ugarienak diren tumoreen kopurua eta tasa egokituak. 

Gizonezkoak 98-02 Emakumezkoak 98-02 

Nafarroa Altsasu Nafarroa Altsasu 

Larruazaleko beste batzuk (88,4), 2263 Biriketakoa (51,1), 25 Larruazaleko beste batzuk (67,6), 193 Bularrekoa (44,3), 18 

Prostatakoa (56,4),1558 Larruazaleko beste batzuk (55,3), 23 Bularrekoa (66,3), 1447 Larruazaleko beste batzuk (28,6), 16 

Biriketakoa (51,7), 1254 Prostatakoa (41,3), 21 Kolon eta ondestekoa (22,1), 717 Kolon eta ondestekoa(18,0), 10 

Kolon eta ondestekoa(39,5), 1022 Kolon eta ondestekoa(35,8) 16 Umetoki-lepokoa (14,6), 347 Umetoki-lepokoa (8,9), 5 

Maskurikoa (22,4), 561 Maskurikoa (19,9), 10 Urdailekoa (6,7), 244 Obulutegikoa (9,1), 5 

Minbizi motak (munduko populazioari egokitutako tasak), kasuen kopurua 

Galdera, jakiteko “Nafarroako Erresuma. Lur anitza” izeneko turismo-

kanpainan zergatik ez den irizpide bateratua erabili Nafarroa izenda-

tzeko kanpainako hizkuntzetan.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Miguel José Izu Belloso jau-
nak galdera egin du jakiteko “Nafarroako Erresu-
ma. Lur anitza” izeneko turismo-kanpainan zerga-
tik ez den irizpide bateratua erabili Nafarroa
izendatzeko kanpainako hizkuntzetan.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida-Ezker Batua parlamentu-talde-
ko José Miguel Izu Belloso jaunak galdera bat aur-
keztu zuen, 2007ko urtarrilaren 23an, Legebiltza-
rreko erregistroan (75. zenbakia). Hona Vianako

Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo Departa-
mentuko kontseilariaren erantzuna:

Gaur egun, Nafarroako Gobernuko Kultura eta
Turismo Departamentuak liburuxkak zazpi hizkun-
tzatan argitaratu ditu: gaztelania, euskara, frantse-
sa, ingelesa, alemana, italiera eta nederlandera.

Frantziako merkatu turistikoan, Nafarroa lurral-
de ezaguna da eta foru komunitateko izena fran-
tsesera itzul daiteke; beraz, bai markan bai fran-
tsesez egindako testuetan frantsesezko ordaina
ematea, “Navarre” alegia, erabaki zen.

Gainerako merkatuetan Nafarroa ez da horren
ezaguna eta “Nafarroa” hitzak ez du itzulpenik,
Erresuma Batuan izan ezik. Hori dela-eta, hasiera
batean pentsatu zen marka irudia lortzeak justifi-
katzen zuela hitza gaztelaniaz erabiltzea.

Hala ere, geroztik, ingelesezko liburuxkak egi-
tean, egokiagoa ikusi zen “Navarra” hitza itzultzea
eta “Navarre” jartzea.



Beraz, ingelesezko marka eta testuak homoge-
neizatze aldera, galderan aipatutakoaren ildotik,
egokia da bi aplikazioak bateratzea, eta horrelaxe
eginen da hurrengo argitaraldietan.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-

goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 20an

Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón
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Galdera, Nafarroako Gobernuak edo beste edozein elkarte edo erakunde

publikok Inquinasa enpresari kokapen berria bilatze aldera egindako

zuzemenei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Miguel Nuin Moreno
jaunak galdera egin du Nafarroako Gobernuak
edo beste edozein elkarte edo erakunde publikok
Inquinasa enpresari kokapen berria bilatze aldera
egindako zuzemenei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2006ko abenduaren 30eko 116. Nafarroa-
ko Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu
zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio

kontseilariaren erantzuna

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeko foru parlamentari José
Miguel Nuin jaunak galdera egin du Inquinasa
enpresarekin sinatu duen hitzarmenari buruz.
Hona Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontsei-
lariaren erantzuna:

Galdera

Inquinasa, S.A. empresa prestatzen ari da gaur
egun dagoen Iruñeko Etxabakoitz auzotik Nafarro-
ako beste toki batera aldatzeko.

Horretarako, Nafarroako Gobernuak eta enpre-
sak itun bat sinatu dute.

Hori dela-eta, hauxe jakin nahi dugu:

1.- Nafarroako Gobernuak, Nasuinsaren bidez,
edo beste edozein elkarte edo erakunde publiko
zuzemenak egiten ari al da Inquinasa enpresari
kokapen berria bilatze aldera?

2.- Hala bada, zer akordio eta konpromiso
(epeak, lursailak, Iruñetik zenbatera...) sinatu
dituzten enpresak eta Nafarroako Gobernuak?

3.- Noiz eginen da lekualdatzea, Nafarroako
Gobernuaren ustez?

4.- Nafarroako Gobernuak enpresari emanen
dizkion balizko laguntzen baldintza gisa jarri al du
lanpostuak mantentzea? Zein modutan?

Erantzuna

1. 2004ko mar txoaren 10ean, Nafarroako
Gobernuak hasi zituen Iruñeko abiadura handiko
geltoki berriko ingurunearen hirigintza arloko anto-
lamenduari buruzko udalez gaindiko plan sektoria-
la egiteko lanak, Sustapen Ministerioarekin, trenbi-
de azpiegituren arduradunarekin, eta Iruñeko,
Zizur Nagusiko eta Zizurko udalekin lankidetzan.
Hasierako planeamenduan ez zegoen aurreikusita
Huntsman-Inquinasa lantegiko gaur egungo lurrak
sartzea.

Enpresak berak aipatu hirigintza arloko plane-
amenduan sartzea eskatu zuen. Proposamena,
aipatu hiri ingurunea berrantolatzeko ikuspuntutik,
interes publikokoa zen baina lantegiaren eraispe-
na zekarren berarekin; hori dela-eta, Nafarroako
Gobernuak Huntsman-Inquinasa sozietateari kon-
promisoa eskatu zion beste proiektu industrial bat
ezarri zezan Nafarroako Foru Komunitateko lurral-
dean. Huntsman-Inquinasak eskaera hori onartu
zuen.

Horrelakoetan ohikoa denez, Huntsman-Inqui-
nasaren proiektu industrial berriaren Nafarroako
kokagunea aztertu eta ezarriko da Nafarroako
Gobernuko Industria eta Teknologia, Merkataritza
eta Lan Departamentuarekin lankidetzan.



2. eta 3. Aurreikusita dago Huntsman-Inquina-
saren Nafarroako proiektu industrial berria eraikia
eta abian egotea udalez gaindiko plan sektoriala-
ren –abiadura handiko trenaren geltoki berria eta
Iruñeko tren geltoki zaharreko inguruak garatzeko–
lursailak zatitzeko proiektuaren onespenetik hiru
urte igaro baino lehenago.

4. Nafarroako Gobernua lantegi berrian langile
kopuru garrantzitsu bat sartzearen alde dago.
Nafarroako Gobernuak ez du aurreikusten enpre-
sari kokagune aldaketa eta proiektu industrial
berria egiteko laguntzarik ematea; izan ere, proiek-
tua aipatu udalez gaindiko plan sektorialaren hiri-
gintza arloko garapenean Huntsman-Inquinasare-
nak diren kalte-ordainekin eta
hirigintza-aprobetxamenduekin finantzatu beharko
da.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikuluan xedatuta-
koa betetzeko.

Iruñean, 2007ko urtarrilaren 15ean

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Álvaro Miranda Simavilla

Industria eta Teknologia, Merkataritza

eta Lan kontseilariaren erantzuna

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako foru parla-
mentari José Miguel Nuin Moreno jaunak galdera
egin du Nafarroako Gobernuak edo beste edozein
elkarte edo erakunde publikok Inquinasa enpresari
kokapen berria bilatze aldera egindako zuzemenei
buruz. Hona Nafarroako Gobernuko Industria eta
Teknologia, Merkataritza eta Lan kontseilariaren
erantzuna.

2004ko martxoaren 10ean, Sustapen Ministe-
rioak, Renfek, Nafarroako Gobernuak eta Iruñeko,
Zizurko eta Zizur Nagusiko udalek Iruñeko trenbi-
dearen kiribila kentzeak ukitutako eremua kudeat-
zeko eta abiadura handiko geltoki berriko inguru-
nea garatzeko hirigintza-planeamenduari buruzko
dokumentua idazteko lankidetza-protokoloa sinatu
zuten.

Hasiera batean, abiadura handiko geltoki berri-
ko ingurunea antolatzeko lehiaketak xede zuen
eremuaren mugaketan ez zegoen aurreikusita
Huntsman-Inquinasa lantegia sartzea. Udalez
gaindiko plan sektoriala idazteko izapideak behin
hasita, enpresa horrek aipatu hirigintza arloko pla-
neamenduan sartzea eskatu zuen. Proposamena,
aipatu hiri ingurunea berrantolatzeko ikuspuntutik,
interes publikokoa zen baina lantegiaren eraispena
zekarren berarekin. Hiri antolamendu berriko
proiektu horretan Huntsman-Inquinasa enpresa
sar zedin, Nafarroako Gobernuak Huntsman-Inqui-
nasa sozietateari konpromisoa eskatu zion proiek-
tu industrial berri bat Nafarroako Foru Komunitate-
ko lurraldean kokatzeko. Huntsman-Inquinasak
eskaera hori aipatu zuen.

Gaur egun, aipatu proiektuaren garapena
honen menpe dago:

1) “Abiadura handiko trenaren geltoki berria eta
Iruñeko tren geltoki zaharreko inguruak garatzeko
udalez gaindiko plan sektorialaren” onespenaren
menpe.

2) “Sustapen Ministerioak, trenbide azpiegitu-
ren arduradunak, Nafarroako Foru Komunitateak
eta Iruñeko, Zizur Nagusiko eta Zizurko udalek
trenbidearen kiribilgunea kentzeko eta Iruñeko gel-
toki berria egiteko sinatutako lankidetza-protokolo
orokorraren” menpe.

Beraz, proiektuak aipatu izapideak formalki
onesten diren unetik balio ofiziala hartuko du.

Nasuinsak, sozietate publiko horren jarduerare-
kin bat, Inquinasari industriarako lurzoruari eta
plangintzari buruzko informazioa eman dio, indus-
triarako lurzoru behar duen beste edozein enpre-
sarekin orokorrean egiten den bezala.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 17an

Industria eta Teknologia, Merkataritza eta Lan
kontseilaria: José Javier Armendáriz Quel
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Galdera, trenbidearen kiribilguneari, Etxabakoizko hirigintza garapenari

eta hor dagoen Inquinasa enpresa irteteari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Amanda Acedo Suberbiola
andreak galdera egin du trenbidearen kiribilgunea-
ri, Etxabakoizko hirigintza garapenari eta hor
dagoen Inquinasa enpresa irteteari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeko foru parlamentari Amanda Acedo
Suberbiola andreak galdera egin du Huntsman-
Inquinasa enpresarekin sinatutako akordio edo
konpromisoei eta enpresa horrek egungo kokale-
kua uztearekin lotutako beste xehetasun batzuei
buruz. Hona hemen Herri Lan, Garraio eta Komu-
nikazio kontseilariaren erantzuna:

Galdera

Kontuan harturik Nafarroako trenbide-kiribilgu-
nea eraikitzeari buruzko negoziazio eta akordioen
bilakaerari, Etxabakoizko hirigintza-garapenari eta
Inquinasa deritzon empresa, Iruñeko kokaleku
horretan dagoena, irteteari buruz dagoen informa-
zioa;

Kontuan harturik ezen, argitaratu denez, nola-
baiteko akordio bat lortu dela Nafarroako Gober-
nuaren edo bere departamenturen baten eta/edo
haren menpeko edo haren partaidetza duten sozi-
etate publikoen eta aipaturiko enpresaren artean;

Kontuan harturik afera hau munta handikoa eta
izaera estrategikokoa dela erkidegoarentzat,
jarraian egiten diren galderei erantzutea eta beha-
rrezkoa den dokumentazioa helaraztea eskatzen
dugu.

• Ba al dago akordiorik gobernuaren eta enpre-
saren artean, eta, kasua bada, departamentueta-
ko edo sozietate publikoetako edo partaidetzako
sozietateetako edozeinen artean?

• Baiezkoan, horietako edozeinek enpresa
honekin sinaturiko konpromiso edo akordioak
eskuratu nahi genituzke.

• Gobernuak ba al dauka inolako partaidetza-
rik, edozein departamentu, erakunde nahiz enpre-
saren bitartez, enpresak izanen duen kokaleku
berria definitu, eskaini edo zehazteko eginkizune-
an? Baiezkoan, eta dokumentatua egonez gero,
erakuts bitez frogagiriak, eta ez badago dokumen-
tatua, azal bedi ea enpresak parte-hartze publikoa
eskatu duen eta zergatik eman zaion baiezkoa
edo ezezkoa eskaera betetzeari edo soluzioan
bitarteko gisa aritzeari.

• Enpresaren lekualdatzean eta beste toki
batean kokatzeko langintzan inolako zerikusirik al
du Nasuinsak? Zer-nolakoa, zer baldintzatan
adostua eta zer emaitza ekarri ditu? Baiezkoan,
enpresa horrek Inquinasa deritzona dela-eta (gaur
egun, Huntsman) harturiko edo eginiko konpromi-
soak eta/edo ekarpenak edo zuzemenak jasotzen
dituzten akten kopiak eskuratu nahi genituzke.

• Ezarri al da eperik enpresa bere gaur egungo
kokalekutik ateratzeko? Zein eta zergatik? Lan-
postuak mantentzeari buruzko zer aurreikuspen
du gobernuak?

• Lurraldearen Antolamendu, Etxebizitza eta
Ingurumen Departamentuak, edo harekin zeriku-
sia duten entitateek, sozietateek edo pertsonek,
edo haren aginduz arituz, neurriren batean parte
hartu al dute enpresaren kokaleku izandako lursai-
leko hirigintza-aukeretan, hark eragindako kutsa-
duraren inguruko aferetan, hark etorkizunari begi-
ra duen soluzioan? Bestela esanda, zer-nolako
parte-hartze izan du departamentu horrek?

• Etxabakoitzen kokaturiko Inquinasa enpresa-
ren balizko alde egite eta lekualdatzea dela-eta
izandako zuzemen, konpromiso, eskaera, akordio
eta abarri buruz dagoen edozein departamentu
edo sozietate publikoren edozein dokumentazio
ikusi nahi genuke.

Erantzuna

2004ko martxoaren 10ean, Nafarroako Gober-
nuak hasi zituen Iruñeko abiadura handiko geltoki
berriko ingurunearen hirigintza arloko antolamen-
duari buruzko udalez gaindiko plan sektoriala egi-
teko lanak, Sustapen Ministerioarekin, trenbide
azpiegituren arduradunarekin, eta Iruñeko, Zizur
Nagusiko eta Zizurko udalekin lankidetzan. Hasie-
rako planeamenduan ez zegoen aurreikusita
Huntsman-Inquinasa lantegiko gaur egungo lurrak
sartzea.



Enpresak berak eskatu zuen aipatu hirigintza
arloko planeamenduan sartzea. Proposamena,
aipatu hiri ingurunea berrantolatzeko ikuspuntutik,
interes publikokoa zen baina lantegiaren eraispena
zekarren berarekin; hori dela eta, Nafarroako
Gobernuak Huntsman-Inquinasa sozietateari kon-
promisoa eskatu beste proiektu industrial bat eza-
rri zezan Nafarroako Foru Komunitateko lurralde-
an. Huntsman-Inquinasak eskaera hori onartu
zuen.

Horrelakoetan ohikoa denez, Huntsman-Inqui-
nasaren proiektu industrial berriaren Nafarroako
kokagunea aztertu eta ezarriko da Nafarroako
Gobernuko Industria eta Teknologia, Merkataritza
eta Lan Departamentuarekin lankidetzan.

Aurreikusita dago Huntsman-Inquinasaren
Nafarroako proiektu industrial berria eraikia eta
abian egotea udalez gaindiko plan sektorialaren
–abiadura handiko trenaren geltoki berria eta Iru-
ñeko tren geltoki zaharreko inguruak garatzeko–
lursailak zatitzeko proiektuaren onespenetik hiru
urte igaro baino lehenago.

Nafarroako Gobernua lantegi berrian langile
kopuru garrantzitsu bat sartzearen alde dago.
Nafarroako Gobernuak ez du aurreikusten
enpresari kokagune aldaketa eta proiektu indus-
trial berria egiteko laguntzarik ematea; izan ere,
proiektua aipatu udalez gaindiko plan sektoriala-
ren hirigintza arloko garapenean Huntsman-
Inquinasarenak diren kalte-ordainekin eta hirigin-
tza-aprobetxamenduekin finantzatu beharko da.

Gaur egun, aipatu proiektuaren garapena
hauen baitan dago:

1) “Abiadura handiko trenaren geltoki berria eta
Iruñeko tren geltoki zaharreko inguruak garatzeko
udalez gaindiko plan sektorialaren” onespena.

2) “Sustapen Ministerioak, trenbide azpiegitu-
ren arduradunak, Nafarroako Foru Komunitateak
eta Iruñeko, Zizur Nagusiko eta Zizurko udalek
trenbidearen kiribilgunea kentzeko eta Iruñeko gel-
toki berria egiteko sinatutako lankidetza-protokolo
orokorraren” sinatzea.

Beraz, proiektuaren edukiak eta enpresak
garatu beharreko ekimenek aipatu izapideak for-
malki onesten diren unetik balio ofiziala hartuko
dute.

Sustapen Ministerioak, Renfek, Nafarroako
Gobernuak eta Iruñeko, Zizurko eta Zizur Nagusi-
ko udalek Iruñeko trenbidearen kiribila kentzeak
ukitutako eremua kudeatzeko eta abiadura handi-
ko geltoki berriko ingurunea garatzeko hirigintza-
planeamenduari buruzko dokumentua idazteko
lankidetza-protokoloa sinatu zuten; sinatzaileek
protokolo horren jarraipen-batzordea osatzen dute.
Batzordeko kideen artean Ingurumen, Lurraldea-
ren Antolamendu eta Etxebizitza Departamentua-
ren ordezkari bat dago.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikuluan xedatuta-
koa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 15ean

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, jakiteko ea legegintzaldi honetan hitzarmen berezirik egin ote

den interes orokorreko azpiegiturek kaltetutako udalekin, horiei ordai-

na emateko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du jakiteko ea legegintzaldi
honetan hitzarmen berezirik egin ote den interes
orokorreko azpiegiturek kaltetutako udalekin, hori-
ei ordaina emateko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari José

Luis Izco Biarge jaunak galdera egin du jakiteko
hitzarmen berezirik egin ote den interes orokorre-
ko azpiegiturek kaltetutako udalekin. Hona Toki
Administrazio kontseilari eta Nafarroako Gobernu-
aren eledunaren erantzuna.

Nafarroako Parlamentuak onetsitako aurrekon-
tu orokorrek, erakunde horrek eta Nafarroako
Gobernuak ez dute inolako ekimenik egin galde-
ran aipatutako moduan.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikulua betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailean

Toki Administrazioko kontseilari eta Nafarroako
Gobernuko eleduna: Alberto Catalán Higueras

Galdera, Cintruénigoko Udalak 2. industrialdeko 2. faseko urbanizazioa

egiteko dirulaguntza eskatu zuen eta eman zitzaion jakiteko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du Cintruénigoko Udalak 2.
industrialdeko 2. faseko urbanizazioa egiteko diru-
laguntza eskatu zuen eta eman zitzaion jakiteko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2006ko abenduaren 30eko 116. Nafarroa-
ko Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu
zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari José
Luis Izco Biarge jaunak galdera egin du Cintruéni-

goko Udalak 2. industrialdeko 2. faseko urbaniza-
zioa egiteko dirulaguntza eskatu zuen eta eman
zitzaion jakiteko. Hona Industria eta Teknologia,
Merkataritza eta Lan kontseilariaren erantzuna:

Eskatutako informazioa dela-eta, Nafarroako
Gobernuak 2006ko abenduaren 28an eginiko bil-
kuran hartutako erabakia erantsi dugu. Cintruéni-
goko industrialdeari buruzko erabaki horrek erabat
erantzuten die egindako galderei.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2006ko otsailaren 17an

Industria eta Teknologia, Merkataritza eta Lan
kontseilaria: José Javier Armendáriz Quel

(Oharra: Aipaturiko Erabakia foru parlamenta-
rien eskura dago Legebiltzarreko Zerbitzu Oroko-
rretako bulegoetan).



Galdera, jakiteko baremazio berezirik aplikatu ote den 2003, 2004, 2005

eta 2006. urteetan toki entitateen eskualde zerbitzu bateratuak finan-

tzatzerakoan edo haiei diruz laguntzean.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du jakiteko baremazio berezirik
aplikatu ote den 2003, 2004, 2005 eta 2006. urte-
etan toki entitateen eskualde zerbitzu bateratuak
finantzatzerakoan edo haiei diruz laguntzean.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari José

Luis Izco Biarge jaunak galdera egin du jakiteko
baremazio berezirik aplikatu ote den 2003. urtetik
2006. urtera bitartean toki entitateen eskualde zer-
bitzu bateratuak finantzatzerakoan edo haiei diruz
laguntzean. Hona Toki Administrazioko kontseilari
eta Nafarroako Gobernuaren eledunaren erantzu-
na.

Nafarroako Parlamentuak onetsitako aurrekon-
tu orokorrek, erakunde horrek eta Nafarroako
Gobernuak ez dute inolako ekimenik egin galde-
ran aipatutako moduan.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikulua betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailean

Toki Administrazioko kontseilari eta Nafarroako
Gobernuko eleduna: Alberto Catalán Higueras
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Galdera, jakiteko ea 2003, 2004, 2005 eta 2006. urteetan finantza-sanea-

menduko neurririk aplikatu zaien arazo ekonomiko larriak zituzten

toki entitateei.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du jakiteko ea 2003, 2004, 2005
eta 2006. urteetan finantza-saneamenduko neurri-
rik aplikatu zaien arazo ekonomiko larriak zituzten
toki entitateei.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari José

Luis Izco Biarge jaunak galdera egin du jakiteko
2003. urtetik 2006. urtera bitartean finantza-sane-
amenduko neurririk aplikatu zaien arazo ekonomi-
ko larriak zituzten toki entitateei. Hona Toki Admi-
nistrazio kontseilari eta Nafarroako Gobernuaren
eledunaren erantzuna.

Nafarroako Parlamentuak onetsitako aurrekon-
tu orokorrek, erakunde horrek eta Nafarroako
Gobernuak ez dute inolako ekimenik egin galde-
ran aipatutako moduan.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikulua betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailean

Toki Administrazioko kontseilari eta Nafarroako
Gobernuko eleduna: Alberto Catalán Higueras
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Galdera, jakiteko Nafarroako Gobernuak asmorik ba ote duen neurriren

bat hartzeko Toki Administrazioko Departamentua toki entitateekiko

harremanetarako lehiatila bakar bihurtzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du jakiteko Nafarroako Gobernu-
ak asmorik ba ote duen neurriren bat hartzeko
Toki Administrazioko Departamentua toki entitate-
ekiko harremanetarako lehiatila bakar bihurtzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari José

Luis Izco Biarge jaunak galdera egin du jakiteko
Nafarroako Gobernuak asmorik ba ote duen neu-
rriren bat hartzeko Toki Administrazioko Departa-
mentua toki entitateekiko harremanetarako leihati-
la bakar bihurtzeko. Hona Toki Administrazio
kontseilari eta Nafarroako Gobernuaren eleduna-
ren erantzuna.

Nafarroako Parlamentuak onetsitako aurrekon-
tu orokorrek, erakunde horrek eta Nafarroako
Gobernuak ez dute inolako ekimenik egin galde-
ran aipatutako moduan.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikulua betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailean

Toki Administrazioko kontseilari eta Nafarroako
Gobernuko eleduna: Alberto Catalán Higueras
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Galdera, jakiteko Nafarroako Gobernuak asmorik ba ote duen Etxalarren

landako internet zerbitzu bat jarri eta egun itzalean dauden guneak

itzalpetik ateratzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Maiorga Ramirez Erro jau-
nak galdera egin du jakiteko Nafarroako Gobernu-
ak asmorik ba ote duen Etxalarren landako inter-
net zerbitzu bat jarri eta egun itzalean dauden
guneak itzalpetik ateratzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Eusko Alkartasuna parlamentu-taldeko foru
parlamentari Maiorga Ramirez Erro jaunak Etxala-
rren Internet zerbitzuari buruzko informazioa eska-
tu du. Hona hemen Ekonomia eta Ogasun kontsei-
lariaren erantzuna:

1. Nafarroako Gobernuak asmorik ba al du
Etxalarren landa-internet zerbitzu bat jarri eta
egun itzalean dauden guneak itzalpetik ateratze-
ko?

Nafarroako Foru Komunitateko banda zabaleko
garraiorako eta sarbiderako azpiegituren egoerak,
2004an, lurraldeen arteko desoreka handia era-
kusten zuen; izan ere, urte horretan, lurraldearen
% 40k eta populazioaren % 89k baino ez zuten
banda zabala erabiltzeko aukera.

Gaur egun, banda zabala Nafarroako udalerri-
en % 92ra eta populazioaren % 97ra heltzen da.
Ehuneko horiek Nafarroako Foru Komunitateko
banda zabaleko telekomunikazioko plan zuzen-
tzailearen garapena bukatutakoan igo eginen dira.

Etxalar planean sartu zen Nafarroako Gober-
nuak 2004an udalari sartzeko egin zion gonbida-
penari esker.

Banda zabaleko planak ahalbidetu du informa-
zioaren autobideak hel daitezen bazterketa digita-
la jasateko arrisku nabarmena zuten populazio-
gune askotara eta horrela, gaur egun, banda
zabala udalerri horietara heltzen dela baiezta
dezakegu. Hala ere, udalerri batzuetako hainbat
eremu, lurraren orografia dela-eta, itzalpean geldi-
tu dira.

Nafarroako Gobernuarentzat lehentasuna du
foru erkidegoko udalerrien % 100era heltzeak.
Seinalea udalerri barruan zabaltzeko, alternatiba
teknologiko desberdinak aztertzeaz gain, inoiz
baino beharrezkoagoa iruditzen zaigu udal bakoi-
tzak udal kohesioaren esparruan erantzukizuna
hartzea eta politika horietan protagonista izatea.

Hori jakinarazten dizut Legebiltzarreko Errege-
lamenduan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 19an

Ekonomia eta Ogasun kontseilaria: Francisco
Iribarren Fentanes
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Galdera, Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseilariak departamen-

tuan gauzatu duen hizkuntza politikari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jau-
nak galdera egin du Lehendakaritza, Justizia eta
Barne kontseilariak departamentuan gauzatu
duen hizkuntza politikari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 26an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Aralar parlamentu-taldeko Patxi Telletxea
Ezkurra jaunak galdera bat egin du. Hona hemen
Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseilariaren
erantzuna.

Nafarroako Foru Komunitateko administrazioa-
ren oinarrizko egitura organikoa ezartzen duen
otsailaren 24ko 37/2005 Foru Dekretuaren arabe-
ra eta Hezkuntza Departamentuaren egitura orga-
nikoa ezartzen duen otsailaren 24ko 43/2005 Foru
Dekretuaren arabera, Hezkuntza Departamentuak
gauzatzen ditu, Unibertsitateetarako eta Hizkuntza
Politikarako Zuzendaritza Nagusiaren bidez, Nafa-
rroako Foru Komunitateko administrazioari hizkun-
tza politikaren arloan esleitutako eskumenak; hori
dela-eta, ezin bestela izan, Lehendakaritza, Justi-
zia eta Barne Departamentuak ez du ezarritakoaz
bestelako hizkuntz politikarik gauzatu.

Herritarrei zerbitzua euskaraz ematen zaie hiz-
kuntza hori ezagutzen duten funtzionarioen bidez
eta, beharrezkoa bada, Nafarroako Gobernuak,
orokorrean, horretarako ezarrita dituen zerbitzuen
bidez.

Galdera, Comisión de Navarros en Madrid izeneko elkarte bati buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari José Luis Izco Biarge jau-
nak galdera egin du Comisión de Navarros en
Madrid izeneko elkarte bati buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 26an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeko foru parlamentari José Luis Izco
Biarge jaunak galdera egin du eta galdera hori
Nafarroako Parlamentuko Mahaiak 2007ko urtarri-
laren 29an onartu zuen tramitera. Hona hemen
Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseilariaren
erantzuna:

1.- Nafarroako Gobernuan izena emandako
elkarteen artean ez da ageri “Comisión de Nava-
rros en Madrid” elkartea.

2. Nafarroako gobernu guztiek izan dituzte
harremanak Madrilen dauden nafarrekin, elkarte
bateko kideak izan edo ez.

3.- Aipatu “Comisión de Navarros en Madrid”
elkartearen beste daturik ez dagoenez elkarte hori
fiskalki identifikatu ahal izateko, gobernuan ez da
ageri elkarte horri inolako laguntza edo dirulagun-
tzarik eman zaionik.

4.- Nafarroako Gobernuak ez du galdetzaileak
aipatzen dituen jarduketen berri.

Hori jakinarazten dizut Legebiltzarreko Errege-
lamenduaren 190. artikuluan xedatutakoa betetze-
ko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 21ean

Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseila-
ria: Javier Caballero Martínez



Funtzionarioei buruzko datu ofizialak plantilla
organikoan daudenak dira, eta, datu horietan, ez
daude jasota hizkuntza ezagutzak; beraz, ez dago
zehazki jakiterik zenbat foruzainek hitz egiten
duten euskaraz; hala ere, modu ofiziosoan, bada-
kigu foruzain batzuek euskaraz nahiko ongi edo
ongi egiten dutela eta gauza direla jendea euska-
raz artatzeko eta, egin ere, horixe egiten dute.

Hori jakinarazten dizut Legebiltzarreko Errege-

lamenduaren 190. artikuluan xedatutakoa betetze-

ko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseilaria:

Javier Caballero Martínez
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Galdera, entzumen-urritasuna dutenek hezkuntza sisteman dituzten ara-

zoei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Miguel José Izu Belloso jau-
nak galdera egin du entzumen-urritasuna dutenek
hezkuntza sisteman dituzten arazoei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko otsailaren 28an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeari atxikitako foru parla-
mentari Miguel José Izu Belloso jaunak galdera
egin du Nafarroako Gorren Elkarteak entzumen-
urritasuna duten ikasleek hezkuntza sisteman
duten egoera dela-eta azaldutako kexei buruz.
Hona Hezkuntza kontseilariaren erantzuna.

1993-94 ikasturtean, Víctor Pradera ikastetxe
publikoa entzumen-urritasuna duten ikasleentzako
“lehentasunezko integrazio zentro” izendatu zuten.
Ikastetxe horretara Nafarroa osoko ikasleak joaten
ziren eta Txantreako Eunate ikastetxea izandako-
an bazen egoitza bat kanpotik etorri behar zuten
ikasleentzat.

Koklearen inplanteei esker, Nafarroan aparteko
aurrerapena eman zen entzumen-urritasuna duten
ikasleengan: ikasle horietako gehienek ahozko
hizkuntza eta komunikazioaren ahalbide funtzio-
nalak goiz bereganatzen dituzte. Horregatik, haur
hezkuntzako bigarren zikloan (3-6) eskolatuak
egon ondoren, ikasle horietatik gehienak etxetik
hurbil dituzten ikastetxe arruntetan eskola daitezke

eta, bertan, Hezkuntza Berezirako Baliabideen
Zentroko espezialisten laguntza teknikoak jasoko
dituzte. Egoitza 2002. urtean itxi zen, ikasle bakar
baten eskaera zegoelako eta, gainera, departa-
mentuak iritzi ziolako egoitza etorkizunean ez zela
beharrezkoa izanen.

1993-94 ikasturtetik hona Víctor Pradera ikas-
tetxe publikoak izan dituen giza baliabideak eta
baliabide materialak, betiere, ikastetxe arruntei
sektorizazio printzipioa aplikatuta ematen zaizkie-
nak baino askoz gehiago izan dira.

Halaber, ikasturte horretatik aurrera eta gaur
egun arte, Hezkuntza Departamentuak aipatu
ikastetxeari berariazko aholkularitza trinkoa ema-
ten dio eta irakasleei prestakuntza espezializatua
ematen jarraitzen du.

Víctor Pradera ikastetxe publikoan, entzumen-
urritasuna duten ikasleei ematen zaien laguntza-
ren kalitatea altua da eta, 2006-2007 ikasturtera-
ko, berariazko baliabide gisa, hezkuntza premia
bereziak dituzten ikasleei laguntza emateko ikas-
tetxe arruntek dituzten baliabideez gain, entzume-
na eta hizkuntza arloan espezializatutako 3 ira-
kasle ditu. Kasu honetan, baliabide arruntak
ondokoak dira: guztira, entzumen-urritasun larria
duten 11 ikaslerentzat pedagogia terapeutikoko 2
irakasle eta PT/EH profila duen irakasle bat.

Víctor Pradera ikastetxe publikoko matrikula,
azken ikasturteetan, Iruñeko haur eta lehen hez-
kuntzako gainerako ikastetxeetakoa igo den neurri
berean edo beharbada gutxiago igo da.

Hori horrela izan arren, ikastetxean oraindik
tokia badago maila guztietan.

Aurreko ikasturteetan, Hezkuntza Departamen-
tuak Nafarroako beste eremu batzuetan lehenta-
sunezko arreta zentroak egokitzeko aukera aztertu



du; halere, ez egitea erabaki du, batez ere Iruñetik
urrunen bizi diren ikasleek dagokien ikastetxean
laguntza espezializatua jasotzen dutelako, Hez-
kuntza Berezirako Baliabideen Zentroko espezia-
listek eta logopeden sareak emanda; horretaz
gain, premia handieneko kasuetan, departamentu-
ak ikasle horiei beren herritik Víctor Pradera ikas-
tetxe publikora egunero joateak dakarzkien gastu-
ak ordaintzen dizkie.

Zeinu-mintzairan espezializatutako irakasleak
prestatu edo kontratatzeari dagokionez, kontuan
izan behar da zeinu-mintzairako interpretea ez
dela irakaslea, bere eginkizuna da ikasgelan sor-
tzen den ahozko informazioa interpretatzea eta
ikasle gorraren eta gainerakoen arteko komunika-
zioa ahalbidetzea. Irakaslea ez den profesional
hori egokia da inplantearen ondoren entzumen
funtzionalik ez duten eta zeinu-mintzaira ezagu-
tzen duten bigarren hezkuntzako ikasleentzat;
horrela, ikasle horiek eskola-edukiak ikasgelan
segitzeko aukera dute.

Nafarroan, entzumen-urritasuna duten ikasle
gehienek, koklearen inplanteak ematen dien
entzumen ahalmenaren bidez, ahoz komunikatze-

ko aukera dute. Zeinu-mintzairaren bidez komuni-
katzen diren ikasle gorrek –berandu egin zaie
koklearen inplantea eta hizkuntza-gaitasun muga-
tua dute– eskola-edukien egokitzapen handia
behar dute eta ezin dira hitzez hitzeko interpreta-
zioaz baliatu.

Zeinu-mintzairaren arloko profesionalak ikaste-
txeetan aritu ahal izateko eta entzumena eta hiz-
kuntzako espezialistei, Nafarroako Gorren Elkarte-
an edo Irakasleentzako Laguntza Zentroetan
jasotako prestakuntzaren bidez lortutako zeinu-
mintzairaren espezialitatea onartzeko, etorkizun
hurbilean garatuko diren jarduketek aintzat hartuko
dituzte eginen den zeinu-mintzairaren profesiona-
lei buruzko estatuko arauditik –gaur egun zirribo-
rroa prestatzen ari da– eratorritako neurriak,
entzumen-urritasuna duten ikasleen beharrizanak
eta Nafarroako familien edo ikasle gorren –adin
nagusira heltzean– hizkuntz aukerak.Hori jakina-
razten dizut Legebiltzarreko Erregelamenduaren
184. artikuluan eta hurrengoetan xedatutakoa
betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Hezkuntza kontseilaria: Luis Campoy Zueco
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Galdera, jakiteko zer udaletako liburutegi gelditu diren, Vianako Printzea

Erakundea-Kultura eta Turismo Departamentuko kontseilariaren

aginduz, liburuak erosteko Kultura Ministerioak ematen duen dirula-

guntzarik gabe.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Helena Berruezo Valencia
andreak galdera egin du jakiteko zer udaletako
liburutegi gelditu diren, Vianako Printzea Erakun-
dea-Kultura eta Turismo Departamentuko kontsei-
lariaren aginduz, liburuak erosteko Kultura Minis-
terioak ematen duen dirulaguntzarik gabe.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko martxoaren 5ean

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeko Helena Berruezo Valencia andreak
galdera –PES 00003– egin zuen 2007ko urtarrila-
ren 16an Legebiltzarreko erregistroan (57. zenba-
kia). Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

Erantzuna:

2006an, Kultura Ministerioak liburutegi publiko-
etarako bibliografia-hornikuntza plan berezi bat
onetsi zuen, 9,6 milioi euroko ekarpena zuena,
Espainiako autonomia erkidego guztien artean



bakoitzaren populazio kopuruaren arabera bana-
tzeko.

Kultura Ministerioak 129.166,20 euro, eta ez
300.000 galderan esaten den bezala, eman zizki-
on Nafarroako Foru Komunitateari funts bibliografi-
koak erosteko mailegu gisa; helburua da Nafarroa-
ko liburutegi publikoak hobetzea. Gai hori dela-eta
bi administrazioen arteko lankidetzari dagokionez,
neurri hori salbuespenezkoa izan da eta halaber,
aitzindari itxaropentsua da, etorkizunerako aukera
berriak sortzen dituena.

Espainiako Gobernuak, jarduketa horren bidez,
autonomia erkidegoek Kultura Ministerioak eman-
dako kopuru bera liburuak erosteko inbertitzeko
konpromisoa har zezaten nahi zuen; nahi hori
betetzea ez zen zaila izan Nafarroan; izan ere,
2006ko Nafarroako aurrekontu orokorretan “Liburu-
tegi publikoen sarerako funtsak erostea” izeneko
A2420 A21001 6081 332200 kontusaila agertzen
zen, 600.000 euro egiten zituena. Bi administrazio-
en arteko hitzarmena 2006ko azaroan gauzatu
zen.

Hitzarmena antzekoa zen autonomia erkidego
guztientzat; hitzarmenaren helburua da liburutegi-
etako dokumentu-funtsa handitzea eta herritarrei
ematen zaizkien liburutegi zerbitzuetan gutxiengo
batzuk betetzea; lehentasunezko helburua da biz-
tanle bakoitzeko 2,6 liburu lortzea.

Nafarroako liburutegi publikoen batez bestekoa
ministerioak autonomia erkidego guztietan lortu
nahi duena –biztanleko 2,6 dokumentu– baino
handiagoa da; beraz, asmo hori dagoeneko errea-
litate zorionekoa da Nafarroan. Horren inguruan,
adierazi behar da Nafarroako tasa nazio mailako
batez bestekoaren bikoitza dela eta Nafarroa
Espainiako liburutegi sistemen buruan dagoela.

Edonola ere, ministerioaren ekarpena pizgarri
bat da Nafarroako liburutegi publikoetako funts
bibliografikoa handitzeko, berritzeko eta egunera-
tzeko; aukera hori zorroztasunez eta irizpide profe-
sionalak erabiliz kudeatu da; izan ere, baliabideak
behar gehien dituzten liburutegietara bideratu dira;
halere, hori ez da galderan aipatutako herrien
kasua.

Erroldaren arabera biztanle gutxien dituzten
herrietako liburutegiek biztanleko liburu tasarik
handiena dute; hona hemen adibide batzuk: Erron-
karin 47 liburu biztanleko, Ziordian 43 liburu biz-
tanleko, Mañerun 16,4 liburu biztanleko, Mélidan,
15,2 liburu biztanleko, Allon 13,6 liburu biztanleko,
Monteagudon 13,3 liburu biztanleko, Mendigorrian
12,8 liburu bizanleko, Oibarren 11 liburu biztanle-
ko, Sartagudan 10,4 liburu biztanleko, edo Lekun-
berrin 10 liburu biztanleko.

Errealitatean liburutegi horiek, batez beste, 933
biztanle eta 12,8 liburu biztanleko tasa dute; beraz,
liburutegi horien batez besteko tasa 2006ko hitzar-
menean Kultura Ministerioak ezarritako mailarik
baikorrenak baino bost aldiz handiagoa da.

Hitzarmenaren helburua betetze aldera, hau da
zorroztasunez, bibliotekonomiako eta plangintza
estrategikoko irizpideak erabiliz esku hartze alde-
ra, ministerioaren ekarpen ekonomikoa biztanleko
liburu tasarik txikiena duten liburutegietara bidera-
tu zen; liburutegi horiek herri handienetakoak dira;
hain zuzen, irakurle kopuru handiena eta herrita-
rren eskaerarik handiena hartzen dituztenak.

Hori dela-eta, eskaintza horren zabala ez den
liburutegietakoa areagotzeko, ministerioaren aurre-
kontuko dirua 1.500 biztanle baino gehiagoko
herrietako liburutegiei eman zitzaien; hona diru
banaketa zehaztuta:

Kultura Ministerioak emandako
ekarpen ekonomikoaren banaketa

Herria €

Altsasu 2800

Antsoain 2800

Barañain 2800

Baztan 2800

Berriozar 2800

Burlata 2800

Cintruénigo 2800

Corella 2800

Lizarra 2800

Iruña-Alde Zaharra 2800

Iruña-Txantrea 2800

Iruña-Etxabakoitz 2800

Iruña-Iturrama 2800

Iruña-Mendillorri 2800

Iruña-Arrosadia 2800

Iruña-Sanduzelai 2800

Iruña-San Pedro 2800

Iruña-Yamaguchi 2800

Azkoien 2800

San Adrián 2800

Zangoza 2800

Tafalla 2800

Tutera 2800

Arangurengo ibarra 2800

Atarrabia 2800

Zizur Nagusia 2800
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Herria €

Aurizberri 1900

Azagra 1900

Bera 1900

Beriain 1900

Cascante 1900

Castejón 1900

Cortes 1900

Uharte 1900

Lodosa 1900

Mendabia 1900

Milagro 1900

Murchante 1900

Noain 1900

Erriberri 1900

Ribaforada 1900

Eguesibar 1900

Viana 1900

Ablitas 900

Andosilla 900

Agoitz 900

Arguedas 900

Artaxoa 900

Buñuel 900

Cabanillas 900

Cadreita 900

Caparroso 900

Zarrakaztelu 900

Doneztebe 900

Etxarri-Aranatz 900

Faltzes 900

Herria €

Fitero 900

Funes 900

Fustiñana 900

Irurtzun 900

Larraga 900

Leitza 900

Lerín 900

Lesaka 900

Martzilla 900

Olazti 900

Gares 900

Valtierra 900

Villafranca 900

Joan den abenduan ministerioaren kreditu
transferentzia jaso ondoren, aipatu liburutegietako
liburuzainei idatzizko jarraibideak eman zitzaizkien
liburu eta ikus-entzunezkoak eros zitzaten; edono-
la ere, erosketak egiten ari dira liburuzainek berai-
ek aukeratutako establezimenduetan.

Aipatu hitzarmena berritzeari dagokionez, Kul-
tura eta Turismo Departamentuak eskura duen
informazioaren arabera oso litekeena da Espainia-
ko Gobernuak Nafarroako Gobernuarekin liburute-
gi publikoetarako funtsak hornitzeko duen konpro-
misoa ez berritzea.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko martxoaren 1ean

Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón
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Galdera, UNEDen Tuterako ikastetxe elkartuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jau-
nak galdera egin du UNEDen Tuterako ikastetxe
elkartuari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 2ko 4. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko martxoaren 5ean

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Aralar parlamentu-taldeko Patxi Telletxea
Ezkurra jaunak galdera bat egin du Tuterako Urru-
tiko Hezkuntzarako Unibertsitate Nazionalaren
ikastetxe elkartuaren unibertsitate-hedapeneko
ikastaroen kontabilitateari eta dirulaguntzei buruz.
Hona hemen Hezkuntza kontseilariaren erantzu-
na.

1. – Urte natural bakoitzaren amaieran Tuterako
Urrutiko Hezkuntzarako Unibertsitate Nazionalak
patronatuko kideei bukatutako ekitaldiaren kontu-
ak aurkezten dizkie, kontusailetan banatuta eta
kontusail bakoitzaren diru-sarrerak eta gastuak
zehaztuta.

2.- Unibertsitate-hedapeneko jarduerek hartu
duten bolumen ekonomikoagatik eta kontabilitate
egokia eramateko xedez, 2004ko ekitalditik aurre-
ra, patronatuan unibertsitate-hedapenari dagozki-
on kontuak eta gastu orokorrei dagozkionak modu
bereizian aurkezten dira. 2004ko ekitaldia baino
lehen, unibertsitate-hedapenari zegozkion kontuak
diru-sarreren 3105 kontusailean(“Ikastaroak eta
mintegiak antolatzea”) eta gastuen 2268 kontusai-
lean (“Ekitaldi kulturalak eta profesionalak”) sar-
tzen ziren.

Zentroko liburutegia ezarri zenetik, berari
dagozkion kontuekin gauza bera egin da , hau da,
2004ko ekitalditik aurrera patronatuan modu berei-
zian aurkeztu dira.

Horrela, patronatuko kideek zentro elkartuaren
jarduerek sortutako diru-sarrerak eta gastuak
hobeki azter ditzakete; ondorioz, honako kontabili-
tate-emaitzak bereizita aurkezten dira: zentroko
ohiko gastuei buruzko emaitzak (irakaskuntza
arautuak barne), unibertsitate-hedapenari buruz-

koak, udako ikastaroei buruzkoak eta liburutegiko-
ak.

Hori guztia azken balantze batean sartzen da,
eta balantze horrek ekitaldiko behin betiko emai-
tza ematen du; emaitza horren berri patronatuan
urtero horretarako berez egiten den bileran ema-
ten da.

Era berean, Urrutiko Hezkuntzarako Unibertsi-
tate Nazionaleko beste zentro elkartuek bezala,
jarduerek sortutako diru-sarrerak eta gastuak
hobeki kudeatze aldera, Tuterako zentroak ere,
gaur egun, banku-kontu bat baino gehiago du ire-
kita; banku-kontu horietako bakoitzean daude
gastu orokorrekin lotutako operazioak, unibertsita-
te-hedapenarekin lotutakoak eta liburutegiarekin
lotutako operazioak.

Zentro elkartuak laugarren banku-kontu bat ere
badu, kreditu-lerro bati dagokiona, patronatuaren
baimenarekin irekita.

Banku-kontu horiek mankomunatuak dira eta
izan dira zentroko historiaren urteetan idazkari
teknikoa izan den per tsonaren eta zentroko
zuzendariaren artean.

3.- Gastu orokorren kontuak bere gain hartu
ditu proportzionalki zatitzeko (gastu orokorren,
liburutegikoen edo unibertsitate-hedapenekoen
artean) zailak diren kontabilitate-kontusailak,
esate baterako, bulegoko materialekoak (220),
hornidurari buruzkoak (221), komunikaziokoak
(222) edo garraiokoak (223). Gastu orokorren kon-
tuak unibertsitate-hedapeneko jarduerak kudea-
tzeaz eta izapidetzeaz arduratzen diren zentroko
langileen kostuak ere bere gain hartzen ditu.

4.- Nafarroako unibertsitateek antolatzen dituz-
ten unibertsitate-hedapeneko ikastaroei dirulagun-
tzak emateko deialdien helburua da mota askota-
ko uniber tsitate-hedapeneko jarduerak
finantzatzen laguntzea. Laguntzak zentroari jardu-
erengatik ematen zaizkio eta ez dira ematen eska-
tutako ikastaro kopuruaren arabera, baizik eta
“balorazioa” atalean (deialdiko oinarrietako 5.
puntu) ezarritako baremoaren arabera. Batzorde-
ak, proiektuak baloratzean, honako alderdi hauek
hartzen ditu kontuan:

a) Oihartzuna eta Nafarroako gizartearen eten-
gabeko prestakuntzan egindako ekarpena, 40
puntu gehienez.



b) Aurkeztutako jarduera-proiektuen kalitate
zientifiko eta pedagogikoa, unibertsitateko komuni-
tatearentzat nazioan eta nazioartean duen oihar-
tzuna eta “ezagutzaren gizarteari” egiten dion
ekarpena, 30 puntu gehienez.

c) -Unibertsitateko kideentzat –irakasle, ikasle
eta langileak– hobekuntza ekartzea, 30 puntu
gehienez.

2004. urtean, Tuterako Urrutiko Hezkuntzarako
Unibertsitate Nazionalak jarduera batzuetarako
finantzaketa eskatu zuen, guztira, 17.500 euro egi-
ten zituena, eta horietatik, 8.000 euro eman
zitzaizkion. Halaber, 2005. urtean, zentro berak
jarduerak egiteko 34.494 euroko finantzaketa
eskatu zuen, eta horietatik, 6.000 euro eman
zitzaizkion.

5.- Aipatu ikastaroak ez ziren egin ezinbesteko
arrazoiengatik, hala nola ikastaroa bideragarria
egiteko nahiko ikaslerik ez izatea (matrikulagatik
lortutako diru-sarrera gutxiegi izatean, emandako
dirulaguntza ez zen nahikorik ikastaroen gastuak
ordaintzeko), edo Tuteratik etorri behar ziren
zuzendari edo hizlariek bertaratzeko arazoak iza-
tea.

6.- Azken bost urteotan Tuterako Urrutiko Hez-
kuntzarako Unibertsitate Nazionalaren zentro
elkartuaren kontu orokorretan aurrekontu-defizita
izan da. Nafarroako Gobernuak bere gain hartu du
defizita ikasleei eta zentroko beste erabiltzaile
batzuei hezkuntza zerbitzua zuzen eta egoki ema-
ten dela ziurtatzeko.

7.- Tuterako Urrutiko Hezkuntzarako Unibertsi-
tate Nazionalaren zentro elkartua sortzean eta ira-
kasle-tutorea izateko lehenengo lanpostuak mere-
zimendu lehiaketa publikora ateratzean, zentro
elkartuko patronatuak lanpostuek zentroan bertan
guztira lau ordu egotea eskatzen zutela erabaki
zuen.

Geroago, zentroko irakasle asko Iruñetik dato-
zela kontuan izanik, patronatuak proposamen bat
onetsi zuen hala nahi zuten tutoreei aukera emate-
ko astean tutoretzako lau ordu (T4) izatetik eta
zentrora bertara bi egunetan etorri behar izatetik
(zentroan irakaskuntza orduak 18tik 21era bitarte

dira), astean tutoretzako hiru ordu (T3) izatera eta
egun bakar batean etorri behar izatera pasatzeko;
asteko lau orduko ordutegiarekin jarraitu nahi izan
zuten tutoreen erabakia errespetatu zen (halere,
Tuteratik kanpokoak ziren tutore gehienek aukera
berriaren alde egin zuten; izan ere, horrela, astean
bitan etorri behar izateak dakartzan molestiak,
gastuak eta arriskuak saihesten zituzten). Horretaz
gain, formula horrek aukera ematen zion zentroari
irakaskuntza-eginkizunak malgutzeko eta hobeki
egokitzeko.

Patronatuaren erabaki horren ondorioz, 2003ko
martxotik aurrera zentro elkartuak irakasle-tutorea
izateko eskaini dituen lanpostu guztiak astean hiru
orduko (T3) ordutegian izan dira.

Laburbilduz, zentro elkartuko tutoreek honako
ordutegiak izan ditzakete: T4 (bi klase eta bi tuto-
retza astean, bi egun erabiliz) edo T3 (bi klase eta
tutoretza bat, egun bakar batean), eta salbuespe-
nez, T2 (bi klase) edo T1 (klase 1) zentroko behar
akademikoek eta antolakuntzakoek horrela eska-
tzen dutenean.

Tutoreek jasotzen duten lansaria zentroan ego-
ten diren orduen arabera ordaintzen da. Beraz,
lanean ordu kopuru bera ematen duten irakasleek
lansari bera jasotzen dute.

8.- Zuzendariari esklusibotasuna ez eskatzeak
esan nahi du horrek zentroa zuzentzearekin bate-
ragarriak diren bestelako lan pribatuak egin ditza-
keela.

Galderan aipatzen denez, 2001ean eta 2007an
denbora bera eskaintzen bada, horrek, logikoki, ez
du kudeaketan ondoriorik izan behar.

Hala ere, sortu zenetik, zentro elkartuak lorpen
eta onarpen nabarmenak izan ditu. Horiek, gure
iritziz, zentroaren kudeaketa eraginkorra izan dela
erakusten eta bermatzen dute.

Hori jakinarazten dizut Legebiltzarreko Errege-
lamenduaren 184. artikuluan eta hurrengoetan
xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 26an

Hezkuntza kontseilaria: Luis Campoy Zueco
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Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 184. artikuluan eta hurren-
goetan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 27an

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely

Galdera, 2003, 2004, 2005, 2006 eta 2007an Espainiako Gobernuko minis-

terioek Osasun Departamentuaren programei emandako dirulaguntzei

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Elena Torres Miranda andre-
ak galdera egin du 2003, 2004, 2005, 2006 eta
2007an Espainiako Gobernuko ministerioek Osa-
sun Departamentuaren programei emandako diru-
laguntzei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 9ko 7. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko martxoaren 5ean

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeko foru parlamentari Elena Torres
Miranda andreak galdera egin du 2003, 2004,
2005, 2006 eta 2007an Espainiako Gobernuko
ministerioek Osasun Departamentuaren progra-
mei emandako dirulaguntzei buruz. Hona Osasun
kontseilariaren erantzuna:

2003. urtetik 2007. urtera Espainiako Gobernu-
ko ministerioek Osasun Departamentuari eman-
dako dirulaguntzak honakoak dira:

Kontzeptua 2003 2004 2005 2006 2007 
Osasun Departamentua      

Transplanteen programa  28,557,02 31.197,87 28.747,78  
Drogei buruzko foru plana (*) 48.000,00 52.000,00 65.000,00 39.000,00  
         Guztira 48.000.00 80.557,02 96.197,87 67.747,78  
Osasunbidea      
Transplanteen programa 11.856,00 41.259,00 11.059,00 32.978,00 9.430,00 
Medikamentuaren erabilera arrazoizkoa    766.500,00 255.500,00 
Informazio sistema  35.354,00 56.635,00   
         Guztira 11.856,00 76,613,00 67.694,00 799.478,00 264.930.00 

 
(*) Dirulaguntza, horretarako eskumenak zituen Barne Ministerioak ematen zuen. 
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Galdera, Haurrentzako eta nerabeentzako sustapenari, laguntzari eta

babesari buruzko Foru Legea arautzeko eta garatzeko foru dekretua-

ren proiektuarekin eta Nafarroako Familia Adoptatzaileen Elkarteare-

kiko lankidetzarekin lotutako hainbat auziri buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Ana Figueras Castellano

andreak galdera egin du Haurrentzako eta nera-

beentzako sustapenari, laguntzari eta babesari

buruzko Foru Legea arautzeko eta garatzeko foru

dekretuaren proiektuarekin eta Nafarroako Familia

Adoptatzaileen Elkartearekiko lankidetzarekin lotu-

tako hainbat auziri buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 9ko 7. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko martxoaren 5ean

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

Galdera, Nafarroako Gobernuak aireportuko terminaleko seinaleak ele

bitan jartzea aurreikusi duen jakiteko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Foru parlamentari Maiorga Ramirez Erro jau-
nak galdera egin du Nafarroako Gobernuak aire-
portuko terminaleko seinaleak ele bitan jartzea
aurreikusi duen jakiteko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 112.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera 2007ko otsailaren 9ko 7. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 2007ko martxoaren 5ean

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin

ERANTZUNA

Eusko Alkartasuna parlamentu-taldeari atxiki-
tako foru parlamentari Maiorga Ramirez Erro jau-
nak galdera egin du aireportuko terminaleko sei-
naleak ele bitan jartzeari buruz. Hona hemen Herri
Lan, Garraio eta Komunikazio kontseilariaren
erantzuna:

Galdera:

Noaingo aireportuko terminal berriko lanak
direla eta, foru parlamentari honek hauxe jakin
nahi du:

Nafarroako Gobernuak aurreikusi al du airepor-
tuko terminaleko seinaleak ele bitan jartzea?

Zenbat seinale izanen dira aireportuan? Eta,
Zein hizkuntzatan jarriko dira?

Erantzuna:

Galderak aipatzen dituen obrak betetzeko
eskumena duen administrazioa estatuko adminis-
trazio orokorra da, Aeropuertos Españoles y Nave-
gación Aérea (AENA) entitatearen bidez; beraz,
entitate publiko horri dagokio proiektuaren zehaz-
tapen teknikoak egitea.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 190. artikuluan xedatuta-
koa betetzeko.

Iruñean, 2007ko otsailaren 23an

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Álvaro Miranda Simavilla



ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeko foru parlamentari Ana
Figueras Castellano andreak galdera egin du Hau-
rrentzako eta nerabeentzako sustapenari, lagun-
tzari eta babesari buruzko Foru Legea arautzeko
eta garatzeko foru dekretuaren proiektuarekin lotu-
tako hainbat auziri buruz. Hona Gizarte Ongizate,
Kirol eta Gazteria kontseilariaren erantzuna:

1. “Gizarte Ongizateko Departamentuak noizko
izanen du prest Haurrentzako eta nerabeentzako
sustapenari, laguntzari eta babesari buruzko Foru
Legea arautzeko eta garatzeko foru dekretua?”

Haurrentzako eta nerabeentzako sustapenari,
laguntzari eta babesari buruzko 15/2005 Foru
Legea garatzeko lehenengo bi foru dekretuak egin
dira.

Lehenbiziko proiektuak ondoko artikuluak gara-
tzen ditu:

a) 30. artikulua (Debekuak, mugak eta jarduke-
tak).

b) 35. artikulua. (Neurri babesleak).

c) 40. artikulua. (Langile espezializatuak).

d) 41. artikulua. (Balorazio batzordeak).

e) 45 eta 47.3 artikuluak (Arrisku egoerak eta
horien balorazioa).

f) 51. artikulua. (Babesgabetasuna egoera
deklaratzeko prozedura).

g) 58. artikulutik 62. artikulura.- (Zaintza).

h) 63. artikulutik 66. artikulura (Tutoretza eta
berehalako laguntza).

i) 67. artikulutik 72. artikulura (Harrera).

j) 73. artikulutik 82. artikulura (Adopzioa).

Lehenbiziko proiektu horrek lehen zirriborroa,
jendaurreko erakustaldia, alegazioak sartzeko eta
proiektua idazteko faseak gainditu eta gero, Toki
Araubideko Foru Batzordeari aurkeztuko zaio,
ondoren Nafarroako Kontseiluak proiektuari buruz-
ko irizpena eman beharko du, eta, azkenik, gober-
nuak onetsi beharko du. Izapideak maiatzerako
bukatu ahal izatea espero da.

Bigarren proiektuaren helburua da babesgabe
edo gatazka sozialeko egoeran dauden adingabe-
ak edo norbera beregain izateko programetan dau-
den gazteak babesteko arloan ematen diren
laguntza ekonomikoak arautzea.

Ematen diren laguntzak ondokoak izan daitez-
ke:

a) Harreragatiko laguntza ekonomikoak.

b) Laguntza ekonomikoak adingabea familiaren
inguruan geldi dadin.

c) Laguntza ekonomikoak zentroetan egotea-
gatik.

d) Laguntza ekonomikoak desinstituzionaliza-
tzeko prozesuan eta/edo norbera beregain izateko
prozesuan dauden gazteei.

e) Aparteko laguntza ekonomikoak.

Bigarren foru dekretu proiektu horrek lehen
zirriborroa, jendaurreko erakustaldia eta proiektua-
ren faseak gainditu ditu. Momentuz, gainerako iza-
pideak gelditu dira Gizarte zerbitzuei buruzko Foru
Legean aurreikusitako zerbitzuen karta egin arte.

Bi foru dekretu horiek aipatutako 15/2005 Foru
legean ezarritako xedapen gehienak garatzen
dituzte. Foru lege bereko ondoko alderdiek ere
arreta zehatzagoa merezi dute eta, beraz, garatu
behar dira:

• Adingabeen egoeren erregistro bat ezartzea.

• Entitate laguntzaileen baimenak eta kredita-
zioak.

• Harrera-egoitzak eta zentroak, bai babesa
ematekoak bai erreformarakoak, arautzea.

Gizarte zerbitzuei buruzko Foru Legean eska-
tutako zerbitzuen karta egitea eta ondoren oneste-
ak azken alderdi horien garapenaren onespena
baldintzatzen du, bi arauen arteko koherentziaren
arabera. Une honetan, arazo sozialak dituzten
haur eta nerabeei laguntzeko plana, iraun duen
denbora osoan (2002-2006), eta harrera-egoitzen
funtzionamendua ebaluatzen ari dira. Zentroei
buruz eratorritako informazioak garrantzia izan
behar du zentro horiek arautzeari begira. Hala eta
guztiz ere, foru dekretu osoa 2007a bukatu baino
lehen onetsiko dela aurreikusten dugu.

2. “Gizarte Ongizateko Departamentuak ba al
du asmorik Nafarroako Familia Adoptatzaileen
Elkartearekin lankidetzan aritzeko, legea eta dek-
retuak ahalik eta adostasun handienarekin gara-
tzeko, adingabearen interesari eta bere eskubideei
lehentasuna emateko eta familia adoptatzaileari
gauzak errazteko xedearekin?”

Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazteria Departa-
mentuak, adingabeak babestearen arloan eta,
beraz, bai nazioko bai nazioarteko adopzioaren
arloan eskudun den Familiaren Zuzendaritza
Nagusiaren bidez, aldizkako bilerak egiten ditu
familia elkarteekin orokorrean eta, horien artean,
Nafarroako Familia adoptatzaileen elkarteekin
(AFADENA –Nafarroako familia adoptiboen elkar-
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tea–, ASFANA –Nafarroako familia adoptatzaileen
elkartea–, PANDA –Txinan adoptatzen duten fami-
lien elkartea).

Hiru elkarte horietatik lehenak bakarrik aurkez-
tu zituen alegazioak aipatu dekretuetako lehenbizi-
koaren jendaurreko erakustaldiko fasean. Zehazki,
hamaika alegazio orokor aurkeztu ditu, eta, horie-
tariko bakoitzak atal batzuk ditu. Horietatik hamar
dekretuaren testuan sartu dira hobekuntza zekar-
telakoan eta gainerakoak ez dira onartu.

AFADENAren parte-hartzea, kasu honetan,
edo lege bat eta dagokion araudia erredaktatzeko
prozesuan eta ondorengo izapidetan beste edo-
zein elkarteren parte-hartzea jendaurreko erakus-
taldiko fasean egin behar da; aipagai dugun kasu-
an, AFADENA eskubide horretaz baliatu da.

Departamentuak elkarteekin eta familia adop-
tatzaileekin elkarlanean jarraitzen du adingabea-
ren eta haren familiaren interesari lehentasuna
emateko; horretarako, Familiaren Zuzendaritza
Nagusiak elkarte guztiekin aldizkako bilerak egiten
ditu.

Are gehiago, elkarte guztien ordezkariekin
elkargune bat sortu da plangintzaren eta proiektu-
en parte izan daitezen, elkarteei prestakuntza
ikastaroak proposatzeko eta familiari laguntzeko
planaren jarraipen batzorde teknikoan elkarteek
parte har dezaten ahalbidetzeko; hori guztia bi
aldeen eskariak eta/edo proposamenak elkarri
komunikatzeko, trukatzeko eta bideratzeko.

Zehazki familia adoptatzaileei dagokienez,
hona hemen zehaztuta orain arte egindako bile-
rak:

• 2005-3-23: Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazte-
ria kontseilariak, Familia zuzendari nagusiarekin
batera, hiru elkarteko ordezkariak hartu zituen
bere bulegoan. Une horretatik aurrera, urtean
gutxienez bi bilera planifikatzen dira informazioak
elkar trukatzeko, proposamenak egiteko eta aba-
rrerako.

• 2005-6-15: Familia zuzendari nagusia hiru
elkarteko lehendakariekin bildu zen. Zuzendariak
aurkeztu zituen 2004. urteko nazioarteko adopzio-
ari buruzko datu estatistikoak: egokitasun ziurtagi-
rien kopurua, ebazteko batez besteko epeak,
espedienteen gorabeherak, herrialdeetako egoera
bereziak eta abar. Aipatu bileran, elkarteek bat egi-
teko duten proiektuaren berri ematen dute; izan
ere, guztiek helburu bera dute eta koordinazioa
nabarmen onuragarria izan daiteke. Familia zuzen-
dari nagusiak enbaxadetatik jasotako komunika-
zioei eta interesgarri deritzon bestelako informa-
zioei buruzko txosten bat emateko konpromisoa

hartu zuen. Bigarren seihilekoko bilerarako gai
zerrendaren zirriborroa hiru elkarteei bidaltzea era-
baki zen; halaber, elkarteek egoki ikusten zituzten
gaiak gai zerrendan sartzeko aukera izan zuten.

• 2005-11-21: Elkarteek eta Familia zuzendari
nagusiak bilera bat egin zuten bi aldeek ontzat
emandako gai zerrendaren inguruan aritzeko. Bile-
rara Familia zuzendari nagusiaz gain María Teresa
Alonso Plangintza eta Azterlanen Ataleko burua
eta José Luis Martínez psikologoa eta Nazioarteko
Adopziotarako Taldeko teknikaria joan ziren. Aipatu
bileran Familia zuzendari nagusiak elkarteko ardu-
radunei agindutako informazio txostenak, udan
egindakoak, eman zizkien. Halaber, elkarteei garai
horretan argitaratu berria zen “Adopción Internacio-
nal en España: Un nuevo país, una nueva vida”
izeneko ikerlanaren ale bana eman zien; ikerlana
Sevillako unibertsitateko Jesús Palacios, Yolanda
Sánchez-Sandoval eta Esperanza León katedra-
dunek egina da. 2005eko uztailean abian jarri
ziren familia adoptatzaileentzako prestakuntza
ikastaroen eta Nazioarteko Adopziotarako taldean
aurreikusitako eguneratzeen eta hobekuntzen
berri eman zitzaien. Azkenik, Familia zuzendari
nagusiak Adingabeei buruzko Foru Legea Parla-
mentuan tramitatzen ari zela eta berehala onetsiko
zela jakinarazi zien.

• Bilera hori egin zenetik, Familia zuzendari
nagusia ASFANAko lehendakariarekin 2006ko
urtarrilean eta otsailean bildu da. Lehendakariak
bilera horietan planteatutako auziak behin konpon-
durik, elkarte hori ez da berriro joan egin diren
bileretara; halaber, elkarte horrek15/2005 Foru
Legea garatzeko foru dekretuaren zirriborroari ez
dio alegaziorik aurkeztu, alegazioak eta ekarpenak
aurkezteko epea bitan luzatu den arren.

• 2006-3-27: Familia zuzendari nagusia, Azter-
lanen Ataleko burua eta José Luis Martínez tekni-
karia AFADENA elkarteko bi kiderekin bildu ziren
elkarteak aurkeztutako gai zerrendaren inguruan
aritzeko. Gai zerrendan sartutako gai bakoitzaren
inguruko aski informazioa eman zitzaien.

• 2006-6-01: Familia zuzendari nagusiak Fuerte
del Príncipe egoitzan bilera egiteko deia egin zien
familia elkarte guztiei; bileraren helburua zen
elkarteei planaren bigarren faseko ildo berriak egi-
teko prozesuan esku hartzeko aukera eta horri
buruzko informazioa ematea eta familiari laguntze-
ko planaren jarraipenerako batzorde teknikoan
elkarteen ordezkari batek parte hartzeko beharra
balora zezaten planteatzea. Era guztietako erraz-
tasunak eman zitzaizkien beraien arteko bilerak
egin eta ordezkari hori hautatze zezaten.
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• 2006-6-22: Lehen bilera egin zuten eta haren
akta eta ordezkaria eta haren ordezkoaren hauta-
ketari buruzko erabakiak helarazi zizkiguten.

• 2007-1-27: Elkarteek beste bilera bat egin
zuten eta horri buruzko informazioa eta bertan
proposatutakoen berri badugu. 2006ko ekainaren
22tik 2007ko urtarrilaren 27ra bitarte, AFADENA
baina ez zen bileretara joan.

• Azkenik, aurtengo otsailaren 28an, Familia
zuzendari nagusia AFADENAko lehendakariarekin
bildu zen, elkarte horrek aurkeztutako alegazioei
eta interesatzen zaizkion beste gai batzuei buruz
beharrezkoak diren azalpenak emateko.

Topaketa eta bilera hauez gain, 2006an elkar-
lan berezia izan da AFADENA elkartearekin. Elkar-
te horrek laguntza eskatu zuen familia adoptatzai-
leen elkarteen federazioaren –CORA– urteko XIII.
batzarra egiteko; izan ere, AFADENA federazioko
kidea da. AFADENArentzat batzarra antolatzea
garrantzitsua zen eta Familiaren Zuzendaritza
Nagusiarentzat batzarra aukera bat zen Iruñean
biltzekoak ziren elkarteei nazioarteko adopzioaren
arloan egindako plangintza eta lana ezagutarazte-
ko; hori guztia dela-eta, 2006ko urriaren 21ean
egin zen batzarra antolatzeagatik izandako gastu-
etarako 874 euroko dirulaguntza eman zitzaion
AFADENAri. Halaber, batzarraren hasierako ekital-
dira joan ginen.

Beraz, departamentuaren asmoa ez da baka-
rrik AFADENArekin batera lan egitea, baizik eta
orain arte egin dugun bezala lanean jarraitzea ere.

3. “Gizarte Ongizateko Departamentuan plante-
atzen al da bertako teknikariek elkartearekin harre-
man estuagoa izatea, informazioa eta gurasoen
kezkak modu eraginkorrago eta arinagoan jakina-
razte aldera?”

Aurreko erantzunean esandakoaren bidez gal-
dera honi ere baiezko erantzuna ematen zaiola
uste dugu.

Aipatu den bezala, Familiaren Zuzendaritza
Nagusiak elkarte guztiekin aldizkako bilerak egiten
ditu elkarte horien iritziak eta ekarpenak ezagutze-
ko, eta departamentuak, haurrak eta nerabeak
sustatu, lagundu eta babeste aldera, dituen helbu-
ruen berri emateko.

Familia zuzendari nagusiak ohitura du planifi-
katutako bileretara eta eskatzen zaion beste edo-
zein bilerara joateko. Premia dagoen guztietan,
beharren edo gaien arabera, Nazioarteko Adopzio-
tarako Taldeko teknikariak ere bileretara joaten
dira.

Iruñean, 2007ko martxoaren 1ean

Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazteria kontseila-
ria: Mª Isabel García Malo
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Deialdia, Nafarroako Parlamentuaren zerbitzuko administrazio-kudeake-

tako teknikaria izateko lanpostu huts bat oposizio bidez eta txanda

murriztuan betetzekoa.

Lekualdatze lehiaketa hutsik gelditu da

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2007ko
apirilaren 2an egindako bileran, hurrengo Eraba-
kia hartu zuen, besteak beste:

Epaimahai kalifikatzaileak bidali beharreko
akta jasota eta onarturiko izangai bakarra hauta-
pen probara aurkeztu ez denez, hona erabakia:

1. Nafarroako Parlamentuaren zerbitzuko admi-
nistrazio-kudeaketako teknikaria izateko lanpostu

huts bat oposizio bidez eta txanda murriztuan
betetzeko deialdia hutsik gelditu dela adieraztea.
Deialdi hau 2006ko abenduaren 11ko 148. Nafa-
rroako Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

2. Erabaki hau Nafarroako Parlamentuko Aldiz-
kari Ofizialean argitara dadin agintzea.

Iruñean, 2007ko maiatzaren 8an

Lehendakaria: Rafael Gurrea Induráin


